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PRO AKTUÁLNÍ ZPRAVODAJSTVÍ SLEDUJTE WWW.HOMERLIVE.CZ Divadlo rozmanitostí vypisuje  
konkurz na herce a herečky

MOST - Loutková a alternativní scéna Městského 
divadla v  Mostě, Divadlo rozmanitostí, pořádá 
konkurz na pozici HERCE a HEREČKY. 

Konkurz se uskuteční v úterý 16. 3. v  Divadle 
rozmanitostí. V  případě, že se zájemce nebude 
moci dostavit na konkurz, může si domluvit ná-
hradní termín. „Nabízíme kreativní práci v  mla-
dém tvůrčím kolektivu a garantujeme prostor pro 
osobní i umělecký rozvoj. Výkon práce je možný na celý i částečný 
úvazek,“ uvedla mluvčí Městského divadla v Mostě Lenka Krestová. 
Přesný harmonogram průběhu konkurzu uchazeči dostanou  nej-
později tři dny před datem konání. 

POŽADAVKY:
Herečka ve věku 18 – 30 let
Herec ve věku od 18 – 55 let
Muziklálnost a hra na hudební nástroj je velkou výhodou.
Vzdělání v oboru či praxe v divadle je výhodou, nikoliv podmín-

kou účasti konkurzu.

PODMÍNKY ÚČASTI KONKURZU:
Do 11. března potvrdit účast na konkuzu, e-mail rozmano@diva-

dlo-most.cz a zároveň zaslat následující materiály: strukturovaný ži-
votopis / portfolio, krátký motivační dopis, proč mám zájem o prá-
ci v dětském (loutkovém / alternativním) divadle.

NA KONKURZ SI PŘIPRAVTE:
1 monolog (více monologů rozdílného charakteru výhodou)
1 báseň
1 píseň (uchazeč se může doprovodit sám, nebo si donést vytiště-

né noty případně hudební podklad na flash disku)
1 etuda s předmětem či loutkou (min. délka trvání 2 minuty)

(nov)

více na straně 5

Nábor policistů tedy nadále zůstá-
vá klíčovou prioritou policie. Kraj-
ské ředitelství policie Ústeckého kraje 
přijímá do služebního poměru nové 
uchazeče zejména na základní útva-
ry pořádkové policie, což jsou obvod-
ní oddělení, oddělení hlídkové  služ-
by a speciální pořádková jednotka 
a základní útvary dopravní policie. 
„Uchazečům o služební poměr nabí-
zíme nástupní plat ve výši 25 720 Kč, 
po úspěšném ukončení kurzu zá-
kladní odborné přípravy, tedy zhru-
ba po roce, je služební příjem auto-
maticky navýšen minimálně na část-
ku 31 890 Kč a náborový příspěvek 
110 000 Kč,“ upozorňuje ředitel kraj-
ského ředitelství PČR v Ústí nad La-
bem Jaromír Kníže. 

Existuje také tak zvaný boční 
vstup, který je určen pro specializova-
né pozice jako například IT odborní-
ci, právníci, kriminalističtí znalci, a to 
do 7. až 8. platové třídy. Nástupní slu-
žební příjem u 7. platové třídy činí mi-
nimálně 37 680 Kč. Výše náborového 
příspěvku u specialistů je 150 tis. Kč. 
„Máme především zájem o ty, kteří žijí 
v Ústeckém kraji a kteří vnímají práci 
policisty jako své celoživotní poslání,“ 
upřesnila požadavky Jana Slámová 
z Krajského ředitelství Ústeckého 
kraje. 

Konkrétně na Mostecku chybí do 
plného stavu v současné době 40 po-
licistů. „Na Mostecku pracuje nyní 
358 policistů, optimální stav by byl 
398. Nejvíce policistů aktuálně chybí 
na dopravním inspektorátu,“ uved-
la Miroslava Glokovská z odděle-
ní tisku a prevence PČR Chomutov.    
Zásadní změnou při přijímání no-
vých policistů je podle komisař-
ky náborový příspěvek  minimál-
ně 110 tisíc korun. „Před třemi lety 
byl náborový příspěvek 75 tisíc korun. 
„Nabízíme pravidelný měsíční pří-
jem, stabilní zaměstnání s dlouhodo-
bou perspektivou, sociální jistoty, šest 
týdnů dovolené, po patnácti letech 
služby nárok na ozdravný pobyt v dél-
ce dvou týdnů,“ dodala komisařka.  
Minimální požadovaný stupeň vzdě-
lání uchazeče je nejméně ukončené 
střední vzdělání s maturitní zkouš-
kou. Fyzická, zdravotní a osobnost-
ní způsobilost se prokazuje v průbě-
hu přijímacího řízení. Jeho součás-
tí je i vyšetření zaměřené na zjištění 
přítomnosti omamných a psycho-
tropních látek. Fyzická způsobilost 
se prokazuje testy tělesné zdatnosti, 
zdravotní způsobilost posuzuje poli-
cejní lékař a osobnostní způsobilost 
psycholog. 

(nov)

Mostecku chybí policisté, začíná NÁBOR
ÚSTECKÝ KRAJ - Policii České republiky  chybí v Ústeckém kraji na tři sta po-
licistů. Naplněnost početních stavů policie je v současné době 90,5 procent. 

LÉTO 
V SEDLE

BRAŇANY - Selský Dvůr 
v Braňanech přichází s nabíd-
kou dětských zážitkových ví-
kendů i letních táborů. V nabíd-
ce jsou tábory příměstské i s pře-
spáním. Podívejte se na www.
selskydvurbranany.cz   pro více 
informací.

ZNÁMKA  
ROKU

ČR – Tradiční Anketa o nej-
krásnější známku otevřela svůj 
další ročník. Až do 30. dubna 
můžete vybírat z loňských čes-
kých poštovních známek tu nej-
krásnější. Hlasovat můžete na  
www.znamkaroku.cz.

Policie v Ústeckém kraji se potýká s nedostatkem policistů. Spustila proto náborovou kampaň, kde nabízí i vysoký nástupní příspěvek.
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Pro knihy do okénka
MOST – Městská knihovna Most začala půjčovat knihy. V knihovně 
je otevřena recepce formou výdejního okénka, kde můžete výpůjč-
ky vracet a předem objednané dokumenty vyzvedávat.

Dočasná otevírací doba je:

pondělí 10 - 18 hod.

úterý 10 - 18 hod.

středa zavřeno

čtvrtek 10 - 18 hod.

pátek 10 - 18 hod.

sobota zavřeno

neděle zavřeno

Knihy je možné objednávat prostřednictvím  online katalogu 
knihovny, případně telefonicky na tel. čísle 476 768 810. „Prosíme 
čtenáře, aby vyčkali,  až jim budou tyto 
objednávky ze strany knihovny potvrze-
ny e-mailem nebo SMS. Zatím není mož-
né vyřizovat požadavky na meziknihov-
ní výpůjční službu, využívat počítače 
s internetem a on-line katalogy, kopíro-
vací, skenovací a další služby,“ upozor-
ňují pracovníci knihovny.

Při návštěvě knihovny je nutné si u vstupních dveří  vydezinfiko-
vat ruce, používat ochranné roušky a v prostorách knihovny, při pří-
padném čekání ve frontě, dodržovali dvoumetrové rozestupy mezi 
sebou.                                                                                                 (nov)

Pošta v Tescu a Kahanu
změní otevírací dobu

MOST - Od 1. března pozmění Česká pošta sobotní otevírací 
hodiny pro veřejnost na pobočkách Most 10 ve Velebudické ulici 
(Tesco) a Most 11 v Lipové ulici (Kahan). Provoz ve všedních dnech 
zůstane beze změn. Česká pošta  vycházela z vyhodnocení vytíže-
nosti pracovníků i ohlasu zákazníků.

Upravená otevírací doba provozovny Most 10 (Tesco)
Po – Pá  8  – 18 hodin
So dříve  8 – 12, nově 13 – 18 hodin 
Ne   8 – 12, 13 – 18 hodin
Upravená otevírací doba provozovny Most 11 (Kahan)
Po, St   10 – 12, 13 – 18 hodin
Út, Čt, Pá  8 – 12, 13 -16 hodin
So dříve  8 – 12, nově  8 – 11.30 hodin
Neděle   ZAVŘENO

Josef Masopust 
má poštovní známku

MOST - Mostecký rodák a legendár-
ní československý fotbalista Josef  
Masopust (narodil se v roce 1931 ve 
vesnici  Střimice  u  Mostu) má svou 
poštovní známku. 

Příležitostnou známku z edice 
osobnosti vydala Česká pošta k ne-
dožitým devadesátým narozeninám 
Josefa Masopusta. Motivem je je-
ho portrét se Zlatým míčem., auto-
rem výtvarného návrhu je Petr Min-
ka. Známku Česká pošta začala pro-
dávat 9. února. 

V roce 1962 obdržel cenu  Zlatý 
míč  pro nejlepšího evropského fot-
balistu. Českomoravský fotbalový 
svaz  ho vyhlásil  Nejlepším českým 
fotbalistou posledních 50 let.  V roce 
2000 vyhrál anketu Česká fotbalová 
osobnost století a krátce poté ho od-
borníci zvolili za českého  Fotbalis-
tu století. Pelé ho roku 2004 zařadil 
mezi 125 nejlepších žijících fotbalis-
tů.  Od roku 2009 je po něm pojme-
nován mostecký stadion (Fotbalový 
stadion Josefa Masopusta). V květnu 
2012 byla na jeho památku odhale-
na u stadionu Dukly Praha na Julis-
ce v Praze 6 jeho socha.            (nov)

MOST – Město vyhlašuje veřej-
nou zakázku na rekonstrukci 
kulturně-vzdělávacího centra 
REPRE. Vyvstává proto i otázka, 
zda se knihovna přestěhuje do 
nových prostor, nebo zůstane 
na svém místě?      

Město chce vybrat generální-
ho dodavatele pro rekonstrukci 
kulturního domu REPRE. Sou-
částí rekonstrukce budou sta-
vební úpravy vlastní budovy, ale 
také okolní parter. Stavba bude 
probíhat ve  čtyřech etapách. 

Rekonstrukce by se měla dr-
žet projektu, který město ne-
chalo vyhotovit v  předchozím 
roce. 

„V první etapě bude probíhat 
rekonstrukce parteru, tedy veřej-
ného prostranství kolem REPRE, 
a současně i rekonstrukce  fasá-
dy, oken, dveří, střechy,“ infor-
moval mostecký primátor Jan 
Paparega. Další etapy tvoří sta-
vební úpravy interiérů, audiovi-
zuální technika, gastro zařízení 
a interiérové vybavení. „Inves-
tor má možnost se rozhodnout, 
zda v návaznosti na celkovou ce-
nu stavby zrealizuje pouze prv-
ní etapu, nebo stavbu jako celek. 
Na toto rozhodnutí má investor 
čas 1 rok po uzavření smlouvy,“ 
doplnil primátor.

Projekt počítá s  přestěhová-
ním knihovny ze stávající bu-

dovy v ulici Moskevská do nově 
zrekonstruovaného Repre. Zda 
se ale nakonec knihovna pře-
stěhuje, zatím není zcela jisté. 
„S knihovnou se počítá v budo-
vě REPRE dle připravené projek-
tové dokumentace tak, jak to ob-
sahuje celkové projekční řešení,“ 
komentoval primátor Paparega. 
Nicméně ale připustil: „Pokud 
by cena realizace nebyla pozitiv-
ní, lze uvažovat o přehodnocení 
celkového záměru.“ Proti přestě-
hování se mimo jiné zvedla vlna 
nevole  2 200 obyvatel z Mostu 
a z jiných měst a obcí z celé re-
publiky, kteří sepsali petici. Tou 
se zabýval odbor rozvoje a do-

tací ve spolupráci s architektem 
Petrem Nesládkem, odborem 
investic a městského majetku. 
Radní vzali petici na vědomí 
při svém únorovém zasedání. 
Otázkou stále zůstává, jak se 
bude realizace celého projektu 
financovat. Město má prostřed-
ky na Repre sice v  rezervě, ale 
na rekonstrukci by chtělo zís-
kat dotace. „Stále počítáme s va-
riantou, že stavbu zrealizujeme 
jako celek a také se o výši poskyt-
nuté dotace s ministerstvem po-
kusíme ještě jednat,“ uvedl Jan 
Paparega. 

Jasné zatím ani není, kdy by 
Repre mělo být hotové. Pokud 

se bude stavba realizovat  jako 
celek, doba stavby se odhaduje 
maximálně na tři roky. „Termín 
realizace je jedním z hodnotí-
cích kritérií, takže se předpoklá-
dá, že to bude kratší doba,“ do-
plnila mluvčí magistrátu Klára 
Vydrová. Pokud by se realizo-
vala pouze první etapa, rekon-
strukce by trvala zhruba dva 
roky. „Realizace dalších etap 
stavby by pak závisela na pří-
padném získání finančních pro-
středků v dalších letech, přičemž 
termín jejich realizace v  tuto 
chvíli není možné odhadnout,“ 
doplnil  primátor.

(sol)

Postěhuje se knihovna do Repre? 

Projekt rekonstrukce Repre počítá sice s  přestěhováním knihovny ze stávající budovy v ulici Moskevská do 
nově zrekonstruovaného Repre, ale zda se nakonec stěhování uskuteční, není ještě zcela jisté.

Známku vytiskla Tiskárna 
Hradištko, s. r. o. metodou 
ofsetu nákladem 500 000 
kusů a FDC digitálním tis-
kem v nákladu 3 200 kusů. 
Zájemci si ji mohou zakou-
pit na vybraných poštách 
či specializovaných přepáž-
kách poboček České pošty, 
případně na jejích webo-
vých stránkách.

Hliníkové obaly – lidově řeče-
no „plechovky“ od nápojů jsou 
totiž jednou z komodit, kterou 
je možno vytřídit z běžného ko-
munálního odpadu a kterou ne-
mají ještě všichni občané zaži-
tou. 

„V rámci kampaně ‚Dycky 
Most! Dycky třídí‘ budeme obča-
ny seznamovat nejenom s mož-
nostmi a důvody třídění odpadů, 

ale i s výsledky naší společné sna-
hy v třídění jednotlivých složek 
odpadů,“ uvedla tisková mluv-
čí mosteckého magistrátu Klára 
Vydrová.

Tyto nápojové plechovky je 
v Mostě možno třídit společ-
ně s  plasty a lze je vhazovat do 
ŽLUTÝCH kontejnerů na plas-
ty. Na třídící lince koncového 
zařízení skládky Celio jsou od 

plastů plechovky oddě-
leny, ty následně putují 
k dalšímu zpracování a ve 
finále jsou z nich opět vy-
robeny nové obaly na ná-
poje. „Za poslední půlrok 
občané města Mostu vy-
třídili celkem 2 290 kg hli-
níkových obalů. Jen pro 
představu – zmiňovaná 
hmotnost představuje při-
bližně 125  000 kusů ple-
chovek, které neskončily 
v černých kontejnerech na 
směsný komunální odpad. Děku-
jeme občanům a žádáme je, aby 

třídili i nadále,“ vyzývá veřejnost 
tisková mluvčí.                      (sol)  

Mostečané, začněte třídit i plechovky
MOST – Město rozjelo masivní kampaň podporující třídění odpadu. 
Chce dosáhnout zvýšení objemu vytříděného odpadu až o dvacet 
procent oproti současnému stavu. Radí tak občanům, aby recyklo-
valy také plechovky!

Kvůli plánované rekonstruk-
ci horkovodu bude muset Uni-
ted Energy už během příštích 
týdnů odstranit lípu, která ros-
te na pozemku města mezi blo-
ky 214 a 215 ulici Petra Jilem-
nického. „Jde o vzrostlý strom, 
který má tomu odpovídající roz-
sáhlý kořenový systém. Nachází 
se přímo u rozvodné šachty hor-
kovodu, která bude obehnána 
širokým výkopem. Zásah do ko-
řenového systému bude tak zá-
sadní, že by byla nejen v průbě-

hu rekonstrukce, ale též v bu-
doucnu ohrožena stabilita této 
dřeviny a s ní silně snížena její 
provozní bezpečnost. Není proto 
jiná možnost než ji odstranit,“ 
vysvětlila mluvčí komořanské 
teplárny Miloslava Kučerová. 

Protože má zeleň v  sídlišt-
ní zástavbě mnohem větší vý-
znam a svou nenahraditelnou 
funkci, k jejímu odstraňování 
se přistupuje pouze v nezbyt-
ných případech, kdy ohrožu-
je bezpečnost provozu soustav, 

nebo právě ustupuje jejich re-
konstrukci. „Vyzvali jsme ke 
spolupráci a informování ob-
čanů žijících v této lokalitě od-
bor životního prostředí v Mostě. 
Se zástupci města a technických 
služeb jsme se dohodli, že by od-
straněnou dřevinu bylo možné 
vykompenzovat náhradní vý-
sadbou na vhodnějším místě,“ 
ujistila mluvčí. Rekonstrukce 
potrubí začne v květnu a po je-
jím ukončení, k němuž by mě-
lo dojít v  srpnu, se na stejném 
pozemku, ale mimo podzemní 
inženýrské sítě, vysadí náhrad-
ní dřeviny. 

Během stavby se vymění stá-
vající potrubí ústředního tope-
ní a teplé vody. Začne se v su-
terénu bloku 215 v místě stro-
jovny. Odtud se povede nové 
potrubí až do topného kanálu 
u objektu bloku  214 a napojí 
se na stávající objektové rozvo-
dy. Topný kanál od bloku  215 
až po šachtu za komunikací zů-
stane zachován a od toho místa 
dojde k jeho zrušení a nově po-
kládané potrubí se uloží bezka-
nálovým způsobem až k bloku  
214. V souvislosti s rekonstruk-
cí potrubí čeká místní obyvate-
le ale i další nepříjemnost, a to-
tiž odstávka teplé vody. „Pláno-
vaný termín odstávky teplé vo-

dy je od 14. 6. do 18. 6. 2021,“ 
upřesnila Miloslava Kučerová.

(sol)

Letitá lípa se musí pokácet 

Rekonstrukce potrubí pro dálkový rozvod tepla, kte-
rá mají poměrně dlouhou životnost, dochází po zhruba 
30 - 35 letech. Některé dřeviny v jejich okolí jsou proto 
někdy podobného stáří. Jedná se především o sídlišt-
ní zeleň, která se mnohdy sázela v akcích „Z“ z iniciati-
vy  obyvatel, nebo i městem v době, kdy nebylo možné 
existenci sítí zjistit, nebo se tím nikdo prostě nezabý-
val. Neexistovala žádná koncepční a systémová výsadba 
a tak se vysazovaly  dřeviny sice lehce dostupné, ale do 
sídlištní či městské zástavby zcela nevhodné (smrk, bří-
za, topol, dub). Z nich po letech vyrostly rozměrné stro-
my, které začínají obyvatelům, mnohdy již ne těm, kteří 
je vysadili, způsobovat problémy.

MOST – Vzrostlá lípa v  ulici Petra Jilemnického na Podžatecké se 
musí pokácet. Roste totiž v místech topného kanálu, který čeká re-
konstrukce. V rámci ní se musejí obyvatelé také připravit na odstáv-
ku teplé vody.  

Ještě není jasno

!!
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P tejte se politiků

Jan Paparega

Jedná se o služby a aktivity 
v oblasti občerstvení, půjčovny 
sportovního vybavení jako na-
příklad šlapadla, lodě, paddle-
boardy, kola, koloběžky,  popří-
padě další sportovně rekreační 
aktivity.  Služby u jezera se bu-
dou poskytovat od 1. května do 
30. září (v případě zájmu může 
nabídka toto stanovené obdo-
bí přesáhnout) v pracovní dny 
(mimo pátku) od 8 do 22 hodin 
a v pátek a o víkendech a svát-
cích od 8 hod do 24 hodin. Před-
mětem výzvy a jejího hodnoce-
ní není organizování hromad-
ných společenských, hudebních 
a sportovních akcí. Takové po-
volení  musí být předmětem sa-
mostatné písemné žádosti.

Pro služby a aktivity vyhradil 
správce  tři stálé pozice - vrátni-
ce, přístaviště, severní vyhlíd-
ka, a dvě  mobilní - kdekoliv 
ve vymezených částech v  úze-

mí mimo oblast pláží a parko-
viště. Jedná se například o pro-
dej zmrzliny nebo kávy z mobil-
ního zařízení. Minimální plocha 
určená k pronájmu u každé stálé 
pozice je 15 m2 u mobilní pozice  
6 m2. Služby přímo na hlavní 
pláži jezera Most bude zajišťovat 
město Most.

Písemné nabídky můžete po-
sílat do 12. 3. 2021 do 23.59 ho-
din. Veškeré informace najde-
te na www.pku.cz. Hodnotit se  
bude především rozsah, zamě-
ření, kvalita a atraktivita nabí-
zených služeb, popř. doplňko-
vých služeb a dalších doprovod-
ných akcí, a rovněž i to, zda pů-
jde o službu na celou sezonu, 
či jen o víkendech (pevná ote-
vírací doba apod.). Větší šan-
ci mají nabídky ohleduplněj-
ší k životnímu prostředí (napří-
klad využívání vratných obalů  
na nápoje).                            (nov)

Chcete nabízet služby u jezera Most?
Palivový kombinát čeká na nabídky

MOST – Pokud máte zájem poskytovat v letošní sezóně služby a ak-
tivity návštěvníkům u jezera Most, máte příležitost. Správce jezera, 
Palivový kombinát Ústí, vyzývá zájemce k podání nabídek.

V letošní sezóně se pro návštěvníky jezera Most chystají novinky. Do se-
zóny se mohou zapojit i poskytovatelé služeb, které nyní vyzývá správ-
ce jezera, Palivový kombinát,  k podání nabídek.

MOST – Most přes kolejiště Čes-
kých drah a řeku Bílinu k jezeru 
Most, na jehož projekci se podí-
lela společnost HERKUL, a.s., je 
zařazen do letošního ročníku 
prestižní soutěže Mostní dílo 
roku v kategorii Novostavba.  

Pořadatelem soutěže je Mi-
nisterstvo dopravy ČR, které 
vždy jednou za rok vyhodnotí 
nekonvenční esteticky působi-
vé a účelné nové dílo na území 
Česka. „Není to první mostecká 
stavba, která se uchází o soutěž-
ní titul. Hned několikrát bodo-
val místní FUNpark, 3D lanové 
bludiště s vyhlídkovou věží, a to 
v anketách a soutěžích Dřevěná 
stavba roku, Krušnohorská nej 
a Rozhledna roku,“ připomněla 
mluvčí mosteckého magistrátu 
Klára Vydrová.

V  letošním, 29. ročníku, od-
borná porota ve spolupráci se 
Sborem expertů v rámci hod-
nocení opět navštíví všech-
ny přihlášené stavby v republi-
ce společně s filmovým štábem. 
Ten  natočí filmové dokumenty 
o přihlášených stavbách, které 
bude dokument následně  pre-
zentovat. 

Porota uděluje zpravidla 
podle počtu přihlášených 15 
nominací na titul Stavba roku 

a pět titulů Stavba roku. Vel-
kou pozornost věnuje, kromě 
celkového konceptu, významu, 
architektonického a stavebního 
řešení také použitým technolo-
giím, technickému a materiálo-

vému řešení, nejrůznějším spe-
cifickým parametrům i vlastní 
realizaci stavby, včetně prove-
dení jednotlivých detailů. 

V průběhu celého roku bu-
dou všechna přihlášená, no-

minovaná i oceněná díla Stav-
by roku k vidění na výstavách 
a dalších akcích, v rámci nej-
různějších příležitostí a  také ve 
filmových dokumentech a vir-
tuálních projekcích.            (sol)

 Budeme se chlubit Stavbou roku?

Most k jezeru se uchází o titul „Mostní dílo roku v kategorii Novostavba“.  Nominace budou slavnostně vyhlá-
šeny na začátku září v Dopravní hale Národního technického muzea v Praze. Slavnostní vyhlášení proběhne v 
říjnu  v Betlémské kapli v Praze, včetně prezentace a představení oceněných netradiční formou, prostřednic-
tvím unikátních filmových dokumentů.

Aktuálně se připravuje po-
hádka pro nejmenší diváky 
(kategorie 0+) s názvem „Takt 
a Tón“ pod vedením režiséra Ji-
řího Ondry. Kromě divadelní 
inscenace této pohádky se chys-
tá i její interaktivní filmová ver-
ze, která bude dostupná online. 
Takt a Tón jsou kamarádi, kte-
ří provedou nejmenší publikum 
zásadami etikety a pravidly sluš-
ného chování. 

„Zároveň se zkouší loutko-
vá inscenace pro děti od šesti let. 
Půjde o příběh závodního holu-
ba Pírka, který na cestě za vítěz-
stvím přijde na to, že není nejdů-
ležitější dostat se do cíle jako prv-
ní, ale mít se kam vracet. Pokud 
to epidemiologická situace dovolí, 

premiéra pohádky z pera Davida 
Košťáka, v režii Hany Marvano-
vé ‚Rychlý jako pírko aneb Dobří 
holubi se vracejí‘ je naplánována 
na první březnový týden,“ infor-
movala produkční a propagač-
ní referentka Městského divadla 
v Mostě  Lenka Krestová. 

Kromě nových inscenací při-
pravuje „Rozmáňo“ sérii „Roz-
manitých kabaretů“, které se bu-
dou od půlky února vysílat ka-
ždou sobotu na Facebooku 
a Instagramu. „Společně s herci 
si děti připomenou písničky a po-
hádky z představení, trochu si za-
cvičí a možná se podívají i do di-
vadelního zákulisí. To vše v zá-
bavné kabaretní podobě!“ dodala 
Lenka Krestová.                       (nov)

Rozmáňo: Nová pohádka i ve filmové verzi

Kromě divadelní inscenace pohádky Takt a Tón se chystá i její interaktiv-
ní filmová verze, která bude dostupná online.

MOST - V  době nouzového stavu pokračuje Divadlo rozmanitos-
tí v přípravách divadelních inscenací a usilovně pracuje na nových 
možnostech,  jak udržet kontakt  s diváky  i v této nelehké době. 

Proč se na Matyldě při stav-
bě nových pláží nedala pod ka-
meny ochranná fólie. To časem 
proroste rákosem a trávou.

Dle sdělení projektanta se 
ochranná geotextílie neinsta-
lovala z důvodu, že na plážích 
jsou navrženy dvě vrstvy kame-
niva. Spodní vrstvu, z hrubé-
ho kameniva, je nutné provázat 
s podložím tak, aby nedocháze-
lo k sesuvům. Na ni bude polo-
žena vrchní vrstva jemného ka-
meniva (labský oblázek). Tak 
aby nedocházelo k posouvání 
jednotlivých vrstev, nebyla geotextílie instalována. Dvě vrstvy ka-
meniva jsou dostatečnou zárukou, že nebude docházet k prorůstá-
ní trávy a rákosu. 

Odpovídá primátor města Mostu 
Jan Paparega 

Sousedy si nevybereš...
MOST - Nepořádek všeho druhu včetně výkalů. Taková je čas-

tá realita kolem pověstných stovek na třídě Budovatelů. O situaci na 
snímku číslo 1 se postarali svérázní obyvatelé, o stav na snímku čís-
lo 2 se na žádost lidí, kteří chtějí  jen to jediné, a to ve svých domo-
vech slušně žít, promptně postarali zaměstnanci Technických služeb 
města Mostu.                                                                                     (nov)

Hejbněte Mostem! 
„Jsme zpět i se dvěma miliony,  připravenými pro Vaše nápady! 

Zlepšete s námi město!
Své návrhy můžete podávat do 30. dubna 2021. Loňský premiéro-

vý ročník participativního rozpočtu Hejbni Mostem mě velice potěšil. 
Jsem rád, že lidem není lhostejné, v jakém městě žijí. A jsem přesvěd-
čen, že i letos budou mít originální a dobré nápady, na které už se ve-
dení města těší. Pojďte s námi opět Hejbnout Mostem!“. 

Více informací na facebookové stránce Hejbni Mostem.
Náměstek primátora  

Marek Hrvol

Že vám snímek číslo 1 cosi připomíná? Pak vězte,  
že skutečně nebyl pořízen v Chanově, ale u bloku 92 v Mostě. 
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Od roku 2012 probíhá na plo-
še přibližně 6 km2 projekt Stra-
tegický průzkum předpolí Lo-
mu Bílina. O existenci zdejšího 
pohřebiště a kostela z konce 12. 
nebo počátku 13. století se vě-
dělo již díky dřívějším archeo-
logickým akcím, avšak deteko-
vaný rozsah středověkého po-
hřebiště, kde se celkový počet 
hrobů odhaduje až na dva tisí-
ce, je mimořádný. Díky novým 
nálezům, zejména typicky slo-
vanským šperkům a mincím, je 
zřejmé, že pohřebiště bylo pou-
žíváno od 11. století do 13. sto-
letí. Zdá se tedy, že v raném 
středověku šlo o jakési centrál-
ní pohřebiště, kam pohřbívali 
své mrtvé obyvatelé všech okol-
ních sídlišť v průběhu tří stole-
tí. V raně středověkých Čechách 
jde o zcela výjimečný jev.

V rámci podprojektu Archeo-
logie a 2. světová válka na Mos-
tecku  byl od roku 2012 prová-
děn jen několik set metrů od 
raně středověkého pohřebiš-
tě archeologický výzkum po-
stavení německého protileta-

dlového dělostřelectva z obdo-
bí 2. světové války. Z leteckých 
fotografií z roku 1953 a geofy-
zikálním průzkumem bylo zjiš-
těno, že na polích mezi bývalou 
silnicí Braňany – Jenišův Újezd 
a bývalým letištěm Libkovice 
se nacházejí dvě postavení.  Dí-
ky výzkumu bylo možné rekon-
struovat podobu postavení pro 
dělostřelecké kanony – protile-
tadlový kanon stál uprostřed na 
osmibokém železobetonovém 
základu, součástí objektu býval 
hlavní sklad munice, zajištěn byl 
i přívod elektrické energie. Díky 
archeologickému výzkumu by-
la také rozpoznána funkce kru-
hových objektů na starých letec-
kých snímcích z roku 1953, po-
važovaných původně za kráte-
ry po pumách. Ukázalo se, že se 
jedná o trhací jámy k likvidaci 
četné munice z poválečné doby.

Obě archeologické akce na 
polykulturní lokalitě Nesvětice 
jsou důvodovým způsobem je-
dinečné. Raně středověké  po-
hřebiště je mimořádné množ-
stvím zkoumaných pohřbů, kte-

ré v  České republice nemá ob-
doby. V  druhém případě jde 
o dosud nejrozsáhlejší výzkum 

archeologie 2. světové vál-
ky nejen v  České republice, ale 
i v rámci Evropy.                  (nov)

Hledají se archeologové - brigádníci
MOSTECKO - Archeologický  ústav Praha hledá brigádníky na arche-
ologický výzkum zaniklé vrcholně středověké vsi Nesvětice a při-
lehlého pohřebiště z 11. a 13. století. Průzkum bude probíhat  od 
dubna do září nedaleko Mariánských Radčic v předpolí dolu Bílina 
na Mostecku. 

Pokud máte o brigádu zájem, bližší informace dostanete u Jana Pod-
horského - podhorsky@arup.cas.cz.

Každý měsíc, nejpozději 5. 
den v měsíci, zveřejňuje do-
pravní podnik otázku. Odpo-
vědi můžete posílat vždy do 
konce měsíce.  Soutěž bude  do 
konce srpna, otázek bude cel-
kem 8. Každý měsíc se ze správ-
ných odpovědí vylosuje jed-
na. V lednu přišlo celkem 44 
správných odpovědí. „Rozhod-
li jsme se, že každý měsíc vylo-
sujeme jednoho účastníka, kte-
rému zašleme drobné dárkové 
předměty. Vylosovaným gratu-
lujeme,“ uvedl ředitel dopravní-
ho podniku Daniel Dunovský. 
V září dopravce vylosuje výher-
ce ze všech správných odpovědí 
za celých 8 měsíců. Výherci se 
mohou těšit na zajímavé ceny. 

„Ceny budou zejména upomín-
kové předměty, zvažujeme i dal-
ší ceny, které by zdarma nabíd-
ly některé benefity a služby naší 
společnosti,“ doplnil ředitel Du-
novský.

Otázky jsou na webových 
stránkách dopravního podni-
ku, Facebooku a Instagramu. 
Kvízová otázka se týká doprav-
ního podniku a historie MHD 
na Mostecku. Odpovědi zasílej-
te pouze na e-mail rauserova@
dpmost.cz. „Odpovědi na Fa-
cebooku a Instagramu nebudou 
součástí slosování. Zároveň ve-
řejnost zdvořile žádáme, aby od-
povědi na otázky na sociálních 
sítích nezveřejňovali,“ apeluje 
Daniel Dunovský.

Z jedné e-mailové adresy bu-
de platit pouze jedna správná 
odpověď, která musí obsahovat 
jméno a kontaktní údaje soutě-
žícího. Slosování všech správ-
ných odpovědí proběhne v Den 
otevřených dveří 11. září. Pokud 
se výherci tohoto vyhlášení ne-

zúčastní, budou k předání výhry 
vyzváni e-mailem. 

„K výročí byla vyhlášena také  
fotosoutěž, přičemž z vítězných 
fotografií bude vydán kalendář 
na rok 2022. Probíhá kvíz, jed-
náme také s Oblastním muze-
em a galerií v Mostě o uspořá-
dání výstavy a přednášek, jedná-
me o zápůjčkách historických vo-
zidel. Je domluvena spolupráce 
s  BESIP,“ uvedl ředitel a dodal: 
„Jaké další konkrétní akce nako-
nec uspořádáme, je s ohledem na 
nouzový stav a epidemiologickou 
situaci nejasný. Je možné, že na-
konec budou akce pořádány on-
line formou, formou virtuální.“

(sol)

Dopravní podnik slaví významné  
výročí! Vyhlásil soutěž

MOST – V tomto roce si Dopravní podnik měst Mostu a Litvínova při-
pomíná výročí 120 let od založení veřejné dopravy na Mostecku. Při 
této příležitosti připravil soutěž, ale i řadu akcí.

KVÍZOVÁ OTÁZKA NA měSÍc úNOR:
V jakých letech byla provozována trolejbusová doprava na Mostecku? (stačí uvést ro-
ky)
Za druhé světové války byl Němci vypracován projekt na výstavbu trolejbusové tra-
ti z Litvínova do Záluží a začalo se s jeho výstavbou. Po válce rozestavěnou trať převzal 
dopravní podnik. Německý projekt byl doplněn o úsek trati přes Souš do mostu, později 
došlo k prodloužení trati od Koldomu do Loučné. Odpovědi na otázku zasílejte do půl-
noci 28. 2. 2021 na e-mail rauserova@dpmost.cz

Výstava představuje dobové 
železniční předměty v tak zva-
ných drážních kancelářích, pa-
nely s informacemi a historické 
fotografie k jednotlivým tratím 
a nádražím, železniční předpisy 
a jízdní řády nebo původní smě-
rové cedule. Děti i dospělé zajis-
té zaujmou funkční železniční 
modely, hračky a parní stroje ze 

sbírky Radka Vejříka. Součástí 
je i výstava grafik Jiřího Boudy 
s železniční tématikou, které je 
možné zakoupit na recepci mu-
zea. Dalším lákadlem je i mo-
derní dálkově řízené modelo-
vé kolejiště o velikosti H0, které 
bude ve vybraných dnech pro-
vozovat Klub železničních mo-
delářů „Moldaváček“ z Oseka. 

Po celou dobu vý-
stavy bude k dis-
pozici také dětský 
koutek a fotokou-
tek.

Jako dopro-
vodné akce chys-
tá muzeum napří-
klad komentované 
prohlídky výsta-
vy, přednášky, vý-
lety, exkurze, se-
mináře, brigády a další akce. Ve 
spolupráci s Chornickým želez-
ničním klubem by měly být  ale-
spoň částečně zprovozněny 

nedávno získané historické za-
bezpečovací zařízení z „uhelné 
tepny“ Most - Ústí nad Labem. 

(nov)

Železniční výstava se prodlužuje!

Vzpomínka na trolejbusovou dopravu ve starém Mostě.

MOST – Oblastí muzeum a galerie v Mostě přináší dobrou zprávu 
pro návštěvníky a přátele železnic. Výstava „150 let železnice na 
Mostecku a Chomutovsku“ je kvůli vládním opatřením prodlouže-
na až do 2. ledna 2022. Až epidemiologická opatření dovolí, bude 
spolu s muzeem otevřena i celá výstava.

Až epidemiologická opatření dovolí, 
bude spolu s muzeem otevřena i celá 

výstava.

N  apsali jste nám...

do 3. 3. 2021 – 12.00 hodin.

Přihlášky musí být 
doručeny nejpozději

REFERENT/KA
(TAJEMNÍK/TAJEMNICE 

VÝBORU ZMM PRO MAPOVÁNÍ 
A ELIMINACI NEGATIVNÍCH 

SOCIÁLNÍCH JEVŮ)
ODBOR SOCIÁLNÍCH VĚCÍ

Obsazení pracovní pozice na dobu URČITOU
 do 31. 12. 2021.

Magistrát města Mostu přijme 
zaměstnance/zaměstnankyni na pracovní pozici

POŽADAVKY:
vysokoškolské vzdělání v magisterském studijním programu 
nebo vysokoškolské vzdělání v bakalářském studijním programu,
vítána praxe ve veřejných službách a správě, případně praxe 
v administrativě podniku,
znalost zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), 
ve znění pozdějších předpisů,
schopnost samostatného úsudku a rozhodování, příjemné 
vystupování, komunikativnost, �exibilita, výborný písemný projev,
koncepčnost, samostatnost, asertivní přístup i jednání, 
zodpovědnost,
výborná znalost práce na PC – Microsoft O�ce 2010 
(Word, Excel, Outlook).

BLIŽŠÍ INFORMACE:

 

Další požadavky pro uchazeče/uchazečky včetně dokladů, které je nutno
k výběrovému řízení doložit, jsou zvřejněny na www.mesto-most.cz

sekce „Nabídky zaměstnání“ - Výběrové řízení č. 4/2021.

 Mgr. Naděžda Krupczová, tel.: 476 448 544, 721 767 978
E-mail: Nadezda.Krupczova@mesto-most.cz

Dobrý den, 
chtěl bych prostřednictvím Vašich novin vyjádřit poděková-

ní a obdiv pracovníkům mosteckých technických služeb. V těchto 
dnech se sice oteplilo a nejhorší sněhová nadílka je snad už za ná-
mi, přesto bych se chtěl podělit o to, co jsem pozoroval při sněho-
vé kalamitě. 

Trvale žiji v Mostě, ale nedaleko mám chalupu, kam jezdím na ví-
kendy. Když jsem po příjezdu na chalupu byl nucen po vydatném 
sněžení  odklidit sníh kolem domu a před ním, dalo mi to pořádnou 
námahu. Po návratu do Mostu jsem spatřil „oranžové komando“, 
ženy i muže, kteří ručně odklízejí hromady sněhu po městě a sníh 
odnášejí z chodníků a přechodů v kýblech. Vzpomněl jsem si, jak 
jsem odklízel sníh na chalupě a v duchu jsem si říkal, že ti lidé mají 
můj obdiv. Velmi doufám, že i ostatní spoluobčané registrovali, ja-
kou „rasovinu“ ti lidé absolvují, aby se po Mostě vůbec dalo chodit. 
Tito pracovníci technických služeb si zaslouží od nás občanů vel-
ké poděkování. Doufám, že od pana ředitele a vedení města se jim  
ho už dostalo.

Karel Nývlta
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Osud
Marie byla první člověk, ke 

kterému měl Lukáš po smr-
ti svých rodičů vztah. Lukášovi 
rodiče zemřeli při autonehodě, 
když mu bylo čtrnáct let. Otec 
ho vychovával přísně a měl na 
něj vždy vysoké požadavky. Mat-
ka Lukáše milovala nekriticky, 
jak jen matky dokážou a odpus-
tila mu vždy všech-
no. Z Lukáše výcho-
va jeho rodičů a ne-
dostatek citlivosti až 
krutost, které zdědil 
po předcích z otco-
vy strany, formova-
ly egoistického sob-
ce s nadprůměrnou 
inteligencí a přísnou 
sebekontrolou. Po 
smrti rodičů žil Lu-
káš u babičky, kte-
rou neměl rád a kte-
rá na jeho výchovu 
nestačila. Když mu bylo osmnáct 
let, vzal své dědictví po rodičích 
a odstěhoval se. S babičkou se dál 
stýkal jen velmi málo. Vystudoval 
práva, prodal firmu, kterou zalo-
žil kdysi jeho otec a začal budo-
vat vlastní kariéru. Měl všech-
ny předpoklady stát se úspěšným 
právníkem. Neměl s nikým slito-
vání, nikomu nevěřil, měl skvě-
lou paměť a schopnost logicky 
propojit informace. Dokázal lidi 
kolem sebe využít a odhodit jak 
prázdný obal. Neměl žádné vý-
čitky. A neměl nikoho rád. Ro-
ky žil sám. Dokud nepotkal Ma-
rii. Na první pohled průměrná 
mladá žena, která figurovala jako 
svědek v jednom z Lukášových 
případů, ho zcela zaujala. Nejpr-
ve k ní přistupoval jako ke všem 
lidem, se kterými se setkal. Ne-
lítostně, bezcitně, chladně. Ma-
rie měla ale v sobě cosi, co Luká-
še přimělo neustále se v myšlen-
kách k této ženě vracet. Nedoká-
zal si to vysvětlit. Co na té ženě 
je, že mu nedá pokoj? Pozval ji na 
skleničku a ona odmítla. Za čas ji 
pozval do divadla a ona opět od-
mítla. Lukáš se rozhodl, že na ni 
zapomene. Takových, jako je Ma-
rie, je všude plno. Průměrná žena 
nevýrazného vzhledu, trochu sil-
nější, s nezajímavou pracovní po-
zicí, bez majetku, s průměrným 
vzděláním, bez zvláštních schop-
ností a dovedností. Jen když se 
jí díval do očí, jakoby se mu ta 
prázdnota uprostřed hrudi za-
plnila teplem. Chtěl ji potres-
tat a ponížit za to, že ho odmít-
la. Našel příležitost, jak se s ní se-
jít. Chtěl jí říct, jak je ubohá. Mís-
to toho ji pozval na večeři. A ona 
přijala. Ten večer byl pro Lukáše 
nejkrásnějším od smrti jeho ro-
dičů. Chlad, který v sobě cítil, byl 
najednou pryč. Neměl nutkavou 
potřebu někomu ublížit. Chtěl 
Marii. Být s ní, mít ji vedle sebe. 
Cítil, že ho ta žena dělá lepším. 
Za dva měsíce ji požádal o ru-
ku, za půl roku se vzali. Lukáš dál 
brilantně provozoval svou práv-
nickou praxi, Marie zařizovala 
jejich nový dům. Chtěl pro ni jen 
to nejlepší a mohl si to s peně-
zi - které zdědil po rodičích, zís-
kal prodejem otcovy firmy a sám 
vydělal - také dovolit. Krátce po 
svatbě Marie Lukášovi řekla, že 
má pro něj překvapení. Bylo mu 
jasné, že je Marie těhotná. Chtěl 
připravit krásný večer, aby mě-
la Marie možnost oznámit mu tu 
šťastnou zprávu co nejslavnost-
něji. Restaurace byly ale už něko-
lik měsíců kvůli pandemii zavře-
né. A tak pozval do jejich nového 
domu kuchaře, který měl přímo 
v jejich kuchyni připravit skvě-
lé lahůdky z mořských plodů jen 
pro ně dva. Bez řečí mu zaplatil 
dvojnásobnou cenu. Jen trval na 
tom, že nesmí nikomu říct, kam 
ten večer jde. Chtěl se vyhnout 
případným problémům z po-

rušování vládních nařízení. Ve-
čer se dařil. Marie zajistila krás-
ně prostřený stůl a svíčky, Lu-
káš skvělé víno a kuchař se pře-
konával. Vrcholem večera měla 
být ryba Fugu. Lukáš měl tuto 
luxusní pochoutku rád. Dával si 

ji při svých pracov-
ních cestách do Ja-
ponska. Měl rád to 
vzrušení a risk. Ku-
chař, kterého po-
zval, měl všechny 
potřebné certifiká-
ty, které ho oprav-
ňovaly Fugu serví-
rovat. Uprostřed ve-
čeře volal Lukášovi 
jeho nejvýznamněj-
ší klient. Musel ten 
hovor vzít. Na chví-
li se omluvil a odešel 

z místnosti. Když se vrátil, ležela 
Marie na zemi a dusila se. Kuchař 
se jí snažil pomoci, byl ale pří-
liš vyděšený. Na talíři ležel zby-
tek ryby, která při chybě kuchaře 
zabíjela. Lukáš se vrhnul k Marii, 
ale bylo jasné, že už jí nepomůže. 
Umřela mu v náručí. V té chví-
li, kdy zavřela oči, Lukáš ucítil, 
jak se mu tělem velmi rychle roz-
šířil ten chlad, který ho provázel 
řadu let od smrti rodičů. Položil 
Marii na zem a vrhnul se na vy-
děšeného chlapíka, který dokola 
koktal, že za nic nemůže. Lahví 
od vína ho omráčil. Tělo odtáhl 
do sklepa a přivázal ho k masiv-
ním dřevěným regálům připrave-
ným na vinotéku. Když se kuchař 
probral, seděl Lukáš proti němu. 
Kuchař byl nahý a Lukáš si hrál 
s jeho japonským nožem. Ne-
měl v sobě žádnou jinou myšlen-
ku, než jak tomu muži co nejví-
ce ublížit. Vzal mu šanci na život 
s člověkem, kterého miloval. Ni-
kdo druhý, jako je Marie, už není. 
Nikdo se nedostane přes jeho ba-
riéru, která ho od dětství chráni-
la od všech citů. Když přistoupil 
k tomu muži a dovedně mu od-
řízl proužek kůže z paže, poslou-
chal jeho řev s uspokojením. Dal-
ší proužek kůže a masa mu stá-
hl z hrudníku, pak z ramen. Když 
muž omdlel bolestí, usadil se do 
křesla, díval se na něj a popíjel ví-
no. Ve chvíli, kdy se muž probral 
k vědomí, pokračoval. Po několi-
ka hodinách mučení už z muže 
crčela krev z mnoha ran a trvalo 
stále déle, než se probral z mdlo-
by. Lukáš odešel ze sklepa a vrá-
til se k Marii. Uložil její tělo do 
postele v ložnici. Pečlivě uzavřel 
všechny okenice. Sbalil si nejnut-
nější věci. Z trezoru si vzal šper-
ky a peníze. Všechny peníze, kte-
ré měl uložené v bankách v Če-
chách, převedl na svůj pro čes-
ké úřady nedostupný účet v Jižní 
Americe. Na druhý den objednal 
letenku a testy. S negativním tes-
tem mohl na pracovní cestu od-
letět a klienty měl po celém svě-
tě. Věděl, že Marii nebude kromě 
něho nikdo dlouho postrádat. Ži-
la doma, nikam nechodila, s ni-
kým se kvůli pandemii nestýkala. 
Ráno, než vyrazil na letiště, zašel 
do sklepa. Ten muž ještě žil a tro-
chu krvácel. Velké množství kr-
ve pod připoutaným tělem dáva-
lo ale tušit, že příliš dlouho nevy-
drží. Určitě ho v Lukášově domě 
nebude nikdo hledat. Bude tr-
vat týdny, než někdo zjistí, co se 
v domě stalo. Lukáš na letiště od-
jel kuchařovým autem. To své ne-
chal v garáži. Kromě tašky s ne-
zbytnými věcmi a obsahu trezoru 
si vzal s sebou ještě prsten z ru-
ky jediné ženy, která mohla jeho 
život změnit. Když zamykal dům, 
napadlo ho, že štěstí prostě není 
pro něj. A zařekl se, že už nikdy 
nedovolí, aby se chlad v jeho tě-
le změnil na teplo.                  (pur)

soudnička

MOST - Na loňskou úspěšnou 
premiéru navazuje také v  tom-
to roce projekt pro čerstvé ab-
solventy autoškol Start Driving. 
Cílí na mladé začínající řidiče ve 
věku 18 až 24 let, kteří se mo-
hou přihlásit do bezplatných 
zdokonalovacích kurzů bez-
pečné jízdy. Organizuje je osm 
výcvikových center po celé re-
publice, nechybí mezi nimi ani 
polygon mosteckého autodro-
mu. Nabízí osm termínů, a to od 
konce dubna do konce října. 

Cílem je  významně snížit 
počet závažných nehod způ-
sobených začínajícími řidi-
či. „Bezpečnost je naší priori-
tou. Mostecký autodrom je ta-
ké jedním z  iniciátorů zavedení 
řidičského oprávnění na zku-
šební dobu dvou let pro čerstvé 
absolventy autoškol, jehož sna-
hou je snížení počtu nehod za-
viněných mladými a začínající-
mi řidiči a zejména eliminace je-
jich vážných následků,“ uvedla 
ředitelka polygonu společnosti 
AUTODROM MOST Veroni-
ka Raková.

Apeluje na zájemce o zdoko-
nalovací kurz, aby se přihlásili 

co nejdříve. „Z loňské zkušenos-
ti víme, že zájem mladých mužů 
i žen o kurz zdarma je obrovský. 
Doporučujeme proto, aby s regis-
trací na některý z termínů nevá-
hali. Kapacita je totiž omezena 
na 36 účastníků v jeden den. Za-
čínáme 30. dubna, dalšími ter-
míny jsou 28. květen, 11. červen, 
12. červen, 15. červenec, 13. sr-

pen, 16. září a 29. říjen. Více in-
formací a registraci zájemci na-
jdou na našich webových strán-
kách. Doufáme, že se situace 
v  souvislosti s  epidemií nemo-
ci covid-19 výrazně zlepší,“ do-
plnila.

Projekt je zaměřený na zdo-
konalovací výcvik v reálném sil-
ničním provozu včetně osvoje-

ní zásad defenzivní jízdy a zvlá-
dání rizikových situací na plo-
chách polygonu. Nedílnou 
součástí je i dopravně psycholo-
gický seminář a prezentace do-
pravního policisty. Letos přiby-
ly také vzdělávací aktivity urče-
né učitelům autoškol a rodičům 
mladých začínajících řidičů. 

(nov)

Autodrom se opět zapojí  
do Do Start Driving

Cítit jistotu za volantem, umět předcházet krizovým situacím, a když nastanou, umět je řešit  Právě to chce 
mladé řidiče naučit projekt START DRIVING.

MOST –  Autodrom Most pořá-
dá v sobotu 27. února od 9 ho-
din „Kurz bezpečné jízdy pro 
profesionální řidiče a řidičky 
nákladních vozů a kamionů“. 
Kurz si můžete objednat na e-
shopu autodromu Most www.
autodrom-most.cz.

Kurz prověří nejčastější kri-
zové situace, které na řidiče ná-
klaďáků a kamionů čekají ka-
ždý den v běžném silničním 
provozu. Tyto situace se v kur-
zu naučí nejen zvládnout, ale 
také jim předcházet, například 
dodržováním správné přípravy 
vozidla i řidiče před jízdou.

Po teoretické výuce následu-
je čtyřhodinový praktický vý-
cvik na plochách polygonu, při 
němž zkušení instruktoři bez-
pečné jízdy využívají techno-
logií polygonu k  simulaci jíz-
dy na různých površích. Řidi-
či trénují krizové brzdění, test 
odstředivé síly, smyky před-
ní a zadní nápravy nebo také 
smyky soupravy návěsu či pří-
věsu. Dále nájezd do zatáčky 
a její bezpečný průjezd, sjezd 
z  kopce se zatáčkami s devíti-

procentním klesáním, kde opět 
musejí bezprostředně reago-
vat na náhlou překážku, ne-
bo vyhýbací manévr na kopci 
s kluzným povrchem a sedmi-

procentním klesáním. Překáž-
ku představuje v  tomto přípa-
dě vodní clona.

Teorie bezpečné jízdy trvá 
120 minut, praktický výcvik na 

kluzných plochách polygonu 
240 minut a 60 minut je obědo-
vá pauza. Cena kurzu je 4 970 
Kč včetně  DPH.

(nov)

Kurz pro „kamioňáky“ na polygonu 

Pokud chcete prověřit své dovednosti za volantem náklaďáku nebo kamionu pod dohledem zkušených odbor-
níků na mosteckém polygonu, na e-shopu autodromu Most si ještě můžete objednat sobotní kurz.

Asi nejhorší a nejkomplikova-
nější situace je v ulici ČSA u mos-
teckého gymnázia. Tady se ty nej-
větší díry už před časem opravi-
ly. „V současné době se chystáme 
na opravu vozovky v ulici ČSA. Si-
tuace je zde komplikovanější z to-
ho důvodu, že se bude pokračovat 
v opravách kanalizace a vodovodu 
v dalším navazujícím úseku, tak-
že není možné v tuto chvíli provést 
celoplošnou opravu. Ale část, kte-
rá se již opravila z nejhoršího, tedy 
v úseku u gymnázia od ulice A. Ji-
ráska směrem k zimnímu stadio-
nu, odfrézujeme a opravíme tak, 
aby byla vozovka bez problému 
sjízdná. Opravy by se měly pro-
vést od začátku března,“ uvedl šéf 
Technických služeb města Mostu 
Václav Zahradníček. 

Opravy kanalizace a vodovo-
du by v  ulici ČSA měly pokra-
čovat i letos na jaře. Severočes-
ká vodárenská avizovala opravy 
a s tím související omezení pro-
vozu v této frekventované ulici až 
do 7. srpna. Pokračovat by se mě-
lo směrem od kruhového objez-
du u gymnázia ke kasárnám. 

V  opravách výtluků se nyní 
bude pokračovat i v dalších čás-
tech Mostu. „Aktuálně provádí-
me provizorní opravy povrchů 
vozovek zejména v ulici Kostelní. 
Vzhledem k tomu, že tudy směřu-
je mnoho řidičů k jezeru, tak je po-
třeba vyřešit opravy i zde. S opra-
vami jsme zde již začali,“ upřesnil 
dále ředitel technických služeb. 

Opravy se co nevidět také zre-
alizují v  ulicích K. Marxe, Ob-

chodní a Dělnická. „V současné 
době pochopitelně mapujeme situ-
aci i na dalších místech ve městě. 
Provizorní opravy – tedy tzv. zá-
platování těch největších výtluků 
se provádí studenou balenou smě-
sí. Následně se pak budou jednot-
livé úseky opravovat celistvěji a tr-
valejší metodou. Faktem ale je, že 
i díky tomu, že se v  našem měs-
tě v  posledních letech uplatňují 
opravy souvislejších úseků vozov-
ky, škody po zimě jsou zde mini-
mální a má to určitě svá poziti-
va,“ zhodnotil Václav Zahradní-

ček. Provizorní opravy nejkritič-
tějších úseků provádějí technic-
ké služby buď na základě vlastní-
ho zjištění při kontrolním mapo-
vání, ale také na základě podnětů 
od občanů.

Opravy silnic a chodníků pat-
ří mezi priority města a v posled-
ních letech sem směřují nemalé 
částky. Jen vloni vynaložilo měs-
to na opravy komunikací z  roz-
počtu na 80 milionů korun. Le-
tošní rozpočet počítá se 40 mili-
ony korun.             

(sol)   

Město se pustilo do oprav výtluků  
MOST – Letošní na sníh bohatá zima se podepsala na stavu vozov-
ky, která na mnohých místech připomíná ementál. Technické služ-
by se proto v těchto dnech pouštějí do provizorních oprav výtluků.

Ulice ČSA
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Pro červené cuvée
do Vinařství Johann W
TŘEBÍVLICE - Skvělé červe-
né víno se dá udělat i v Če-
chách. V zámeckém Vinařství 
Johann W v Třebívlicích to 
ukázali na svém červeném 
cuvée.

Třebívlické červené cuvée  
je převážně tvořeno šarmant-
ním Rulandským modrým. 
Harmonické a příjemně na-
zrálé víno ročníku 2014 oslo-
vilo už spoustu vínomilců. 
Pozitivně jej hodnotil i Chu-
pacabra: „Voní  po ostružinách, kávě a višňových povidlech. Chuť 
středně plná, příjemná, připomíná višňová povidla, hořkou čokolá-
du, ostružiny a v dochuti se hlásí o slovo jemné dřevo. Hebké, ovocné 
a harmonické.“                                                                                          (nov)

OTEVÍRACÍ DOBA VINOTéKY V TŘEBÍVlICÍCH: 
Po-Pá: 10-16 hodin 
Pá-Ne: 10-17 hodin 

nebo po předchozí domluvě na tel.: 733 532 096

Jak se zachraňují lidé z ledu
LITVÍNOV - Jednotka dobrovolných hasičů města Litvínova je před-
určena pro záchranné práce na vodě a ledu. 

Sotva z vodních nádrží zmizeli kvůli oteplení a hrozícímu nebez-
pečí bruslaři, vystřídali je dobrovolní hasiči.  Jednotka z Litvínova 
trénovala  na Novém Záluží. Hasiči procvičovali  hlavně záchranu 
osoby z ledu. Na zamrzlé vodní ploše Nové vody v Novém Záluží si 
vyzkoušeli několik základních postupů jak zachránit osobu, která se 
propadla ledem do chladné vody. Mezi ně patří například záchrana 
za pomoci žebříku nebo páteřové desky.                                      (nov)

Veteráni posouvají otevření
LITVÍNOV - Letošní otevření muzea Veteráni Litvínov a selského 
dvorku se přesouvá z března na 1. května. 

Bohužel nejen covid, ale i zima brzdí dodělání úprav muzea a sel-
ského dvorku v letošním roce. Bohužel, i ptačí chřipka, která se ob-
jevila v Čechách, brání návštěvám a také rekonstrukci nádraží. Veš-
keré ptactvo musí být totiž do odvolání uzavřené.                       (nov)

LITVÍNOV – Objízdné trasy, kte-
ré musejí kvůli zdemolované-
mu mostu a uzavírce části Pod-
krušnohorské ulice absolvovat 
denně stovky řidičů, připomí-
nají noční můru. Platí to zejmé-
na o „děravé“ ulici Ruská v části 
ke křižovatce „na východě“. 

Vozovka nebyla v dobré kon-
dici už delší dobu. Město zde 
nechalo umístit dopravní zna-
čení, které na díry řidiče upo-
zorňuje. To ale situaci už tak 
úzkou ulicí ještě zkomplikova-
lo. Vlivem zimy, častého sole-
ní a nadměrné zátěži projíždě-
jících vozidel a autobusů se vo-
zovka proměnila v  tankodrom. 
Město se proto rozhodlo stav 
urychleně, alespoň provizorně 
řešit. Řidiči by si proto měli dát 
pozor na omezení kvůli opra-
vám zejména o tomto víkendu 
a během prvního březnového 
pondělí. „Ve dnech 28. 2. a 1. 3. 
od 8 do 17 hodin bude probí-
hat v ulici Ruská oprava výtluků 
v komunikaci. Na plynulost pro-
vozu bude dohlížet Městská po-
licie Litvínov. Děkujeme řidičům 
za pochopení a omlouváme se za 
případné komplikace způsobené 
touto nezbytnou opravou,“ upo-
zornila mluvčí litvínovské rad-
nice Jitka Pavlíková. 

Na provizorní opravu muselo 
město sehnat firmu se speciál-
ní strojovou technikou, kterou 

zdejší technické služby nemají. 
„Opravu provede spacializovaná 
firma. Naše TS nemají k dispo-
zici vhodnou techniku. Opravy 
tak, aby něco vydržely při sou-
časné zátěži komunikace, se mu-
sí provést prostřednictvím speci-
álního druhu směsi a náležité-
ho stroje,“ vysvětlila Jitka Pav-
líková. 

Ulice Ruská je hlavní ob-
jízdnou trasou nejen pro řidiče 
osobních vozidel, ale také pro 
autobusy. Ty tudy jezdí k  ná-
hradní zastávce směrem k Má-
ji a v opačném směru ulicí Rus-
kou kolem polikliniky až ke kři-
žovatce Žižkova a S. K. Neu-
manna (kruhák u Nudle).

Až bude vybudován nový 
most a objížďky skončí, pustí se 
město do celkové rekonstrukce 

ulice Ruská. „Je to v plánu, tato 
ulice si kompletní opravu určitě 
zasluhuje,“ dodala mluvčí. 

Výtluky se objevily také na ji-
ných objízdných trasách, např. 
v  ulici PKH. Jejich opravu má 
však v režii Správa a údržba sil-
nic, protože tato páteřní komu-
nikace spadá do majetku Ústec-
kého kraje.  

Zrcadlo u Partyzána
Řidiči jedoucí po objízdných 

trasách, kteří se chtějí vyhnout 
ulici Ruská a směřují na PKH 
kolem polikliniky, volí také 
trasu ulicí Valdštejnskou smě-
rem k Partyzánovi a odtud do-
lů po Mezibořské, nebo i Cze-
dikovou kolem Střelnice. Kři-
žovatka Valdštejnská, Meziboř-

ská a Czedikova (u Partyzána) 
byla také problematickým mís-
tem, zejména kvůli špatnému 
rozhledu. Tento úsek už měs-
to ale vyřešilo. „Před nedáv-
nem jsme oslovili vlastníka po-
zemku u Partyzána, kde rostou 
dřeviny, které zabraňují ve vý-
hledu do komunikace. Vzhledem 
k tomu, že vlastník dosud nere-
agoval, zadali jsme Technickým 
službám Litvínov umístění do-
pravního zrcadla. Chápeme, že 
dopravní situace je nyní vzhle-
dem k objízdným trasám složitá. 
V případě, že budou mít obča-
né i jiné podněty ke zlepšení do-
pravní situace, mohou nás kon-
taktovat,“ uvedla Hana Hoff-
mannová, vedoucí úseku měst-
ských služeb Odboru nakládání 
s majetkem.                           (sol)    

Ruská ulice už nebude tankodrom!

Některé objízdné trasy jsou pro řidiče doslova noční můrou. Zejména „děravá“ ulice Ruská v části ke křižovat-
ce „na východě“.  

Litvínovští veteráni jsou připraveni otevřít. Zbývá jen rozvolnit!

Vyplynulo to z  průzkumu, 
který proběhl mezi řediteli škol. 
„Z mapování potřeb základních 
a mateřských škol vyplynulo, že 
se školy v Litvínově a v jeho oko-
lí rozhodly investovat do počíta-
čového vybavení, které zjedno-
dušilo a zvýšilo dostupnost výu-
ky na dálku. K významnému po-
sunu došlo také u pedagogů, kteří 
oproti jaru 2020 zvýšili kvalitu 
online výuky a celkově se zlepšili 
ve využívání moderních techno-
logií,“ sdělila Veronika Knoblo-
chová, vedoucí Odboru sociál-
ních věcí a školství města Litví-

nova. Dotazníkové šetření mezi 
řediteli škol proběhlo ke kon-
ci roku 2020.  Vyplynulo z něj, 
že školy získaly více finančních 
prostředků na počítačové tech-
nologie nebo pořizování no-
vých moderních učeben. „Ně-
které školy si také poradily s po-
silováním kompetencí pedagogů 
prostřednictvím dalšího vzdě-
lávání pedagogických pracovní-
ků, jiné si zase zvelebily třídy ne-
bo školní zahradu. Naopak ja-
ko problém se v důsledku covi-
dové pandemie ukázal omezený 
kontakt s rodiči a komunikace 

s nimi. Přitom prá-
vě spolupráce s ro-
dinou posiluje vzá-
jemné vazby mezi 
školním prostředím, 
učiteli a dětmi,“ do-
dala Veronika Kno-
blochová. 

Školám v  tom-
to směru pomo-
hl projekt Místní-
ho akčního plánu 
rozvoje vzdělávání 
II. „Zpracovaný souhrn potřeb 
škol, které se mohly realizovat dí-
ky projektu MAP, je zajímavým 
podkladem pro jejich rozvoj, na-
příklad v oblasti vzdělávání pe-
dagogů, spolupráce se střední-

mi školami, zaměstnavateli, od-
bornými službami nebo vazbami 
na mimoškolní prostředí,“ sděli-
la Monika Růžičková, manažer-
ka projektu. 

(sol)

Školy i učitelé se zlepšili v online výuce
Horší je prý ale komunikace s rodiči

LITVÍNOV – Školy na Litvínovsku měly během pandemie covidu-19 
dostatek času na investice, modernizaci nebo zvelebování škol.

„Nabízíme perfektní paliva, 
skvělý servis, inovativní služ-
by a stále oblíbenější občerst-
vení. Stejně jako naše mateřská 
skupina ORLEN jsme se pro-
to rozhodli zúročit naše zkuše-
nosti také mimo oblast čerpa-
cích stanic. Značka Stop Cafe 
je mezi našimi zákazníky dob-
ře známá a vyhledávaná. Vstup 
do segmentu tradičních kamen-
ných prodejen je tak logickým 
krokem, abychom se ještě ví-
ce přiblížili našim zákazníkům 
a doprovázeli je na jejich ces-
tách do práce či za odpočinkem, 
i když zrovna nesedí za volan-
tem. V  moderní prodejně Stop 
Cafe zákaznici najdou rozsáh-
lý sortiment potravin včetně ob-
líbených produktů z našich čer-
pacích stanic a zároveň se bu-
dou moci posilnit naši skvělou 
kávou a občerstvením. Pevně 
věřím, že se tento model setká 
s  úspěchem a budeme dále ex-
pandovat,“ uvedl Tomasz Wi-
atrak, generální ředitel skupi-

ny ORLEN Unipetrol, do které 
patří i Benzina ORLEN.

Občerstvení gastronomické-
ho konceptu Stop Cafe se v Čes-
ku poprvé objevilo v roce 2010. 
Nyní je dostupné již na 313 
z  celkových 419 čerpacích sta-
nic Benzina ORLEN. Stále vět-
ší popularitu získává díky pes-
tré kuchyni, která nabízí široký 
sortiment od tradičních pokr-
mů až po mezinárodní kuchy-
ni. Myslí také na trend zdravé 
výživy a v jídelníčku najdou své 
i vegetariáni. „Klíčová je pro nás 
kvalita surovin i postup přípra-
vy pokrmů. Našim klíčovým pro-
duktem je fair trade káva namí-
chaná podle unikátní receptury 
v  Belgii. Nabídku našeho rych-
lého občerstvení Stop Cafe ne-
ustále rozšiřujeme a i zákazní-
ci v Karlíně se mohou těšit nejen 
na oblíbené hot dogy, které do-
konale znají z  našich čerpacích 
stanic. V našem sortimentu na-
jdou také čerstvé pečivo a bage-
ty, saláty či různé druhy dezer-

tů,“ dodává Marek Zouvala, ře-
ditel sítě čerpacích stanic Ben-
zina ORLEN.

Prodejna Stop Cafe je uzpů-
sobena na rychlý nákup. Platbu 
za kávu je možné provést pří-
mo na kávovaru prostřednic-
tvím platebních karet. K  platbě 
na pokladnách mohou zákazní-
ci stejně jako na čerpacích sta-
nicích využívat vlastní tankova-

cí karty Benzina ORLEN – Tan-
karta Easy. Kromě toho mohou 
těžit rovněž z výhod věrnostní-
ho programu, který je dostupný 
prostřednictvím mobilní aplika-
ce „Benzina aplikace“. 

V průběhu roku chce Benzina 
ORLEN v Praze otevřít další dvě 
pobočky a následně expandovat 
do dalších měst.

(nov)

Benzina ORLEN míří do měst s rychlým občerstvením
Benzina ORLEN expanduje se svým konceptem rychlého občerst-
vení Stop Cafe z čerpacích stanic do tradičních kamenných prode-
jen v  centrech měst. Nabídce dominuje široký sortiment potravin 
a rychlého občerstvení  s výběrovou kávou a oblíbenými hot dogy. 

Pronajmu 1+1 v bytovce České Zlatníky.
Vesnice bez nepřizpůsobivých,  

vhodné pro děti. Nájem 5 000 Kč.  
Zálohy – voda 200 Kč/os., topení 1 000 Kč/měsíc.

Tel.: 606 264 380.

Záchrana člověka z ledu je velmi náročná a nebezpečná.
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LITVÍNOV – Litvínovští zastu-
pitelé schválili vyhlášení vý-
běrového řízení na projekto- 
vou dokumentaci multifunkční 
sportovní arény v Litvínově.

Pro litvínovský klub je to 
velmi dobrá zpráva vzhledem 
k plánované přestavbě Zimní-
ho stadionu Ivana Hlinky na 
multifunkční sportovní aré-
nu.  „O nutnosti rekonstruk-
ce zimního stadionu diskutuje-
me dlouhodobě. Již v roce 2012 
vznikla první architektonická 
studie, která byla podkladem pro 
dílčí rekonstrukce stadionu, kte-
ré byly realizovány městem Lit-
vínov v uplynulých letech. V sou-
časné době je za posledních 10 
let nejpříznivější situace k zahá-
jení všech činností směřujících 
k rekonstrukci a modernizaci 
stadionu na multifunkční spor-
tovní arénu. Zejména z toho dů-
vodu, že jsou zapojeny do pro-
jektu všechny zainteresované 

subjekty, které přislíbily spolufi-
nancování (vlastník klubu, měs-
to Litvínov, Ústecký kraj, Čes-
ká republika). Schválením vý-
běrového řízení na zhotovite-
le projektové dokumentace byly 
zahájeny první kroky k realiza-
ci společného cíle deklarovaného 
klubem a městem, kterým je re-
alizace investiční akce přestavba 
na multifunkční sportovní aré-
nu. Městu Litvínov velmi děku-
jeme za tento vstřícný krok,“ ří-

ká člen představenstva HC Ver-
va Litvínov Verva  Rafal Tarka.

Harmonogram projektové 
dokumentace:

 � 2/2021: Vyhlášení výběrové-
ho řízení
 � 3 - 5/2021: Výběr dodavatele 
projektové dokumentace 
 � 6/2021: Zahájení prací pro-
jektové dokumentace
 � 9/2021: Doplňující průzku-
my pro projektovou doku-
mentaci

 � 1/2022: Dokumentace 
k úřednímu rozhodnutí
 � 11/2021 - 02/2022: Doku-
mentace stavebního povolení
 � 7/2022: Dokumentace prová-
dění stavby

 � Předpokládaná doba výstav-
by: 18 měsíců

 � Předpoklad zahájení výstav-
by: prosinec 2022

 � Předpoklad dokončení vý-
stavby: červen 2024

(ink)

Výběrové řízení na projekt  
nového zimáku je vyhlášeno

V rozpočtu města by-
lo na zimní údržbu vyčleněno 
5,5 mil. Kč. Vzhledem ke sněho-
vé kalamitě však vyjížděla zimní 
technika častěji a zvýšila se také 
spotřeba posypového materiálu. 
K tomu bylo nutné nasadit vět-
ší počet lidí zařazených na ruční 
čištění komunikací. Už na konci 
ledna byla částka na údržbu té-
měř vyčerpána. „Na základě do-
savadního průběhu zimy a před-
pokládaného vývoje klimatických 
podmínek jsme navrhli navýšit 
rozpočet na zimní údržbu o 6 mi-
lionů korun. Polovinu z Fondu 
rezerv, druhou v  rámci rozpočtu 

odboru nakládání s majetkem,“ 
uvedla vedoucí finančního od-
boru Jana Lanková. Zastupitelé 
navýšení na svém jednání pod-
pořili. 

Náklady na zimní údržbu 
v  minulých letech byly velmi 
rozdílné. Například v roce 2020 
byly enormně nízké. Zima neby-
la téměř žádná a město tedy vy-
naložilo necelé 3 mil. Kč. O rok 
dříve stála údržba téměř 8 mil. 
Kč a v roce 2018 lehce přesáhla 
5 mil. Kč. Nejvyšší náklady si za-
tím vyžádala zimní údržba v ro-
ce 2017, necelých 10 mil. Kč.

                                                (sol)

Litvínovská zima spolkne šest milionů
LITVÍNOV – Kvůli rozmarům počasí se tuto zimu prodraží údržba ko-
munikací, a to o více než dvě třetiny než tomu bylo v loňské sezóně. 

Příjem žádos-
tí byl ukončen 
v  polovině úno-
ra. Výběrová ko-
mise mohla vybí-
rat z devětadvace-
ti projektů, které 
předložilo dvacet 
sedm organizací. 
Nejvíce žádostí se tentokrát tý-
kalo sociální oblasti a zdravot-

nictví (8), násle-
doval volný čas 
spolu se spor-
tem a vzdělává-
ním (po 6) a dále 
kultura (3). Nej-
více projektů při-
šlo z města Mostu 
a Litvínova, Do-

razily také ale žádosti z  jiných 
měst, například Oseka či Hory 

Sv. Kateřiny. „Z do-
šlých přihlášek vybra-
la komise 13 projek-
tů, mezi které rozdě-
lila více jak 349  tisíc 
korun. Evidované žá-
dosti ukázaly, že více 
než kdy dříve žádaly 
letos o finanční pří-
spěvek a pomoc orga-
nizace, které se zabý-
vají charitativní činností, osobní 
asistencí a péčí o sociálně slabé, 
nemocné, seniory či handicapo-
vané děti. Právě k  nim poputu-

je téměř 80 tisíc korun z celkově 
přerozdělených prostředků,“ sdě-
lila tisková mluvčí teplárny Mi-
loslava Kučerová.                   (nov)

Teplárna rozdává dary  
neziskovkám i v covidovém období
KOMOŘANY - Ani ve složité době koronavirové pandemie neopusti-
la komořanská teplárna myšlenku podpory neziskových organizací 
a vyhlásila přijímání žádostí pro tento rok. 

Pro knihy do okénka
LITVÍNOV – Městská knihov-
na Litvínov otevírá výdejní 
okénko, kde můžete vracet 
vypůjčené knihy a zároveň si 
vyzvednout předem objed-
nané knihy.

Knihy si můžete objedná-
vat telefonicky na čísle 476 
111 373,   e-mailem: dospe-
le@knihovna-litvinov.cz nebo  osobně u okénka. O dostupnosti ob-
jednaných knih bude knihovna čtenáře  informovat prostřednic-
tvím SMS nebo e-mailu. Okénko je otevřeno v pondělí, úterý a ve 
čtvrtek  od 8 do 11 a od 12 do 17 hodin, ve středu od 13 do 17 hodin 
a v pátek od 8 do 11 hodin.  I u okénka je potřeba  dodržování hygie-
nických nařízení a nošení roušek.                                                        (nov)

Pomůžete  
zachránit Klubíčko?
lITVÍNOV - Pomozte zachránit Mateřské centrum Klubíč-

ko z Litvínova, kde se potkávají hendikepované a zdravé děti od 
nejútlejšího věku. Je to místo, kde se sdílí dětská radost. Teď hro-
zí, že ji vystřídá smutek. Fungování je závislé na grantech, kte-
ré Klubíčko v letošním roce bohužel nedostalo. „Když každý při-
spějeme stokorunou a bude nás co nejvíce, tak to dáme!!!“ obrací 
se s prosbou o pomoc provozovatel, kterým je spolek Porozumění  
Litvínov, z. s. Více na www.os-porozumeni.cz.                              (nov)

Problém vyřeší čára
lITVÍNOV - Parkující vozidla brá-

nila vjezdu do ulice U Koldomu. V uli-
ci Podkrušnohorská vedle čísla popis-
ného 1587 přibude proto vodorovné 
dopravní značení – žlutá čára  napro-
ti vjezdu do slepé ulice U Koldomu. Je-
jí obyvatelé si stěžovali na problémové 
vjíždění ke svým domům.             (nov)

Řidiči blokují „Žižkovku“, začalo se pokutovat
lITVÍNOV - Zejména v ranní špičce nerespektují řidiči osob-

ních aut značky zákazu zastavení v Žižkově ulici. Po dobu trvání 
objízdné trasy pro au-
tobusy, která vede uli-
cí Žižkova, není mož-
né před poliklinikou 
s vozem zastavit mi-
mo vyznačené parko-
vací plochy. Odstavené 
vozy komplikují  prů-
jezd autobusů městské 
hromadné dopravy. Po 
dvou týdnech upozor-
ňování již strážníci za-
čali udělovat blokové 
pokuty.                     (nov)
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VODA
PLYN
TOPENÍ
ELEKTRIKA
OTEVÍRÁNÍ
DVEŘÍ

800 136 018bezplatná 
linka

Pionýrů 1501, Most
tel.: 417 639 296

HAVARIJNÍ SLUŽBA

(pro SBD Krušnohor od 15 hod.)

servis a montáž výtahů

DERATIZACE
DEZINSEKCE
DEZINFEKCE
+420 775 287 061
+420 777 287 069
deratizace@zdenek-bilek.cz

MOST - Těžební společnosti 
skupiny Sev.en Energy v  loň-
ském roce společně vysadily 
bezmála třistatisícový nový 
les. Jehličnaté a listnaté stro-
my přibyly na rekultivovaných 
plochách lomů Vršany a ČSA. 
Vzrostlý les z  loňských sazenic 
vyroste už za třicet let. Skupi-
na Sev.en Energy se tak opět 
zapojila do iniciativy Sázíme 
budoucnost.

Nové stromky se v  loňském 
roce vysazovaly především na 
rekultivacích lomu Vršany. Při-
bylo tam 288 212 kusů. Do kra-
jiny se vrátily převážně původ-
ní druhy stromů, které sem při-
rozeně patří. Smíšený les slože-
ný z dubů, lip, olše, javorů, ja-
sanů, topolů, jeřábů, borovic 
a modřínů bude mít jednou ry-
ze ekologickou funkci v  kraji-
ně. Podle ředitele společnosti 
Rekultivace Tomáše Šolara do-
káže takto dobře založený smí-
šený les udržet v krajině vláhu. 
Nově vznikající smíšené lesy ta-
ké usnadní budoucím genera-
cím boj s měnícím se klimatem, 
protože dobře založený smíše-
ný les nejen zachytává značné 
množství CO2, ale také si sám 
lépe poradí se škůdci a klima-
tickými extrémy.

Některé lesy založené před 
deseti až patnácti lety se poma-
lu otevírají veřejnosti. „Na Sla-
tinické výsypce v  současné do-
bě odstraňujeme oplocenky, kte-
ré chránily po desetiletí mladé 
stromky před zvěří. Zelenou oá-
zu, po jejímž okraji vedou cyklo-
trasy a turistické cesty, tak mo-
hou lidé mnohem více využívat 
k  rekreaci a oddechu. Průběžně 
v těchto místech také cyklostezku 
opravujeme a udržujeme i okol-
ní zeleň a systém odvodňovacích 
příkopů,“ uvedla Lenka Holko-
vá, technik rekultivací Vršanské 
uhelné. Ve stejném místě vznikl 
v loňském roce zaměstnanecký 
remízek, zelená plocha, na kte-
ré vysadily těžební společnosti 

za každého svého zaměstnan-
ce jeden strom. „Sazenicím se 
daří dobře, jednou tu bude vel-
mi příjemné místo pro odpoči-
nek a útočiště pro drobnou zvěř 
a ptáky.  Zatím jsou ale mladé 
stromky chráněné plotem. Remí-
zek jsme vysadili nad rámec zá-
konem stanovené povinnosti re-
kultivovat území po těžbě, proto 
byla tato výsadba hrazena pří-
mo z nákladů společnosti. Vysa-
dili jsme původní druhy dřevin, 
které budou v  krajině lépe pro-
sperovat. O mladé rostliny bude-
me ještě několik let pečovat,“ do-
plnila Lenka Holková. 

Nově vysazené lesy musí re-
kultivátoři chránit nejen před 
zvěří. Mladé stromky poškozu-
jí i vandalové. „V poslední do-
bě jsme se s  vandalismem se-
tkali opakovaně. Lidé se neští-
tí olámat kmeny mladých stro-
mů, které pak nemají šanci dál 
růst. Například v  nově vysaze-
né lipové aleji takto zničili lidé 
hned několik mladých lip v řadě. 
Setkávám se také s ničením uka-
zatelů a edukativních cedulí na 
stezkách. Na rekultivacích lomu 

Vršany se daří i několika neob-
vyklým a vzácným druhům stro-
mů. Právě z tohoto důvodu je ale 
veřejnosti představíme teprve 
tehdy, až budou mladé stromky 
schopné odolat nesmyslnému ni-
čení,“ doplnila Lenka Holková.

Také v  letošním roce jsou 
v  plánech rekultivací rozsáh-
lé výsadby. Na rekultivaci lo-
mu Vršany vyroste letos nový 
les  složený z  více než 95 tisíc 
stromů a 6 tisíc keřů. „Lesnic-
ké rekultivace v  těchto místech 
jsou velmi dobře zakládány. Bu-
doucí ekologická hodnota těžeb-
ních území je díky rekultivacím 
mnohem vyšší, než měla kraji-
na před těžbou,“ uvedl biolog 
Pavel Jaroš, který dohlíží na tě-
žební společnosti, aby  dodržo-
valy zákonem dané podmínky 
ochrany přírody při těžbě i ná-
sledných rekultivacích. Nově 
zakládané lesy na rekultivacích 
jsou podle něj plně funkčními 
ekosystémy. „Nositelem druho-
vé rozmanitosti rostlin a živoči-
chů v rekultivované krajině jsou 
právě lesnické rekultivace spo-
lečně se střídáním typů stanovišť 

od malých vodních plošek v při-
rozených prohlubních až po na-
příklad valy a strže. Na okrajích 
lesnických rekultivací pak vzni-
ká vhodný ekosystém pro drob-
né živočichy, ptáky a hmyz,“ do-
plnil Pavel Jaroš.  

Za příkladný funkční ekosys-
tém je považována například 
přírodní památka Kopistská 
výsypka. Kvalitu nových poros-
tů kontrolují před ukončením 
rekultivace orgány ochrany ži-
votního prostředí. Teprve s  je-
jich souhlasem lze předat poze-
mek k  dalšímu využití. „Ačko-
liv rekultivace jsou naší zákon-
nou povinností, tak zákon těžaři 
neukládá, jaký druh rekultivace 
bude realizovat. Při projektová-
ní rekultivací plánujeme 4 druhy 
rekultivací, zemědělské, lesnické, 
vodní neboli hydrické a v nepo-
slední řadě přírodě blízkou ob-
novu, sukcesi. Výsadba stromů 
a péče o les je časově nejnároč-
nější a finančně nejvíce náklad-
ný způsob zahlazení následků 
těžby v krajině,“ uzavřel vedou-
cí rekultivací těžebních společ-
ností David Lancinger.       (ink)

Těžební společnosti se  
i v loňském roce zapojily  

do projektu Sázíme budoucnost

„Z našeho pohledu vnímá-
me potřebu změny v organizaci 
vzdělávání především v technic-
kých oborech. Po ukončení stu-
dia na pracovní trh vstupují mla-
dí lidé, kteří si ze školy nepřiná-
ší dovednosti a znalosti, jaké od 
nich zaměstnavatelé, tedy i naše 
firma, očekávají a potřebují. Ab-
solventi se pak za chodu po ná-
stupu do zaměstnání doučují, 
co by mohli umět už ze školy. To 
chceme změnit, a právě to je cíl 
partnerství se SŠT Most,“ uvedl 
generální ředitel Vršanské uhel-

né Petr Lenc. Cílem projektu je 
proto ve spolupráci se zaměst-
navateli zmapovat, jaké doved-
nosti a znalosti zaměstnanců 
jsou požadovány na trhu prá-
ce a podle toho pružně nastavit 
změny ve vzdělávání. 

Odborníci z  těžební firmy se 
na základě společné deklarace 
o partnerství budou aktivně po-
dílet na zavádění nových prvků 
do vzdělávání, především na or-
ganizaci výuky praktického vy-
učování a odborné praxe pří-
mo u zaměstnavatele. „Požadav-

ky trhu práce se mění a tomu se 
musí přizpůsobit také organiza-
ce vyučování jednotlivých obo-
rů. Partnerství se zaměstnava-
telem v  regionu, kde působíme, 
je pro školu přínosem. Odborný 
výcvik a odborná praxe mohou 
probíhat přímo v  reálném pro-
středí firmy, výuku bude možné 
nastavit a upravit  podle poža-

davků zaměstnavatele a naši ab-
solventi tak získají kompetence, 
které odpovídají aktuálním po-
žadavkům trhu práce. Tak, aby 
z daného oboru ovládali vše, co 
pro ně jako pro zaměstnance bu-
de v dané profesi nezbytné a ta-
ké, co zaměstnavatelé požadují,“ 
zhodnotila partnerství Radmila 
Krastenicsová.                         (ink)

Vršanská uhelná a Střední škola technická  
spolupracují na změně vzdělávání

MOST - Upravit podmínky pro praktické vzdělávání se rozhodli zá-
stupci těžebních společností skupiny Sev.en Energy a Střední školy 
technické v Mostě. Těžební společnost a střední škola se také spo-
lečně zapojily do projektu Ministerstva práce a sociálních věcí ČR 
a Ústeckého kraje Kompetence 4.0.

Vzájemné partnerství zpečetili podpisem společné deklarace Petr Lenc, 
generální ředitel Vršanské uhelné ze skupiny Sev.en Energy a Radmila 
Krastenicsová, ředitelka SŠT Most.

Těžební společnosti skupiny Sev.en Energy v loňském roce společně vysadily bezmála třistatisícový nový les.

Požadované změny v kompetencích zaměstnanců souvi-
sejí s rozvojem průmyslu a poptávkou po lidech s tech-
nickým vzděláním. Tato potřeba spojila v projektu Kom-
petence 4.0. odborníky z řad zaměstnavatelů a vzdělá-
vacích institucí, kteří společně určí požadavky trhu prá-
ce. Vršanská uhelná společně se SŠT most budou spo-
lupracovat na zavádění praktické části školního vzdělá-
vacího programu pro obory elektrikář a elektrotechnika. 
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ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdra-
votní poděkovala Zdravotnic-
ké záchranné službě Ústeckého 
kraje za zapůjčení dvou sanit-
ních vozů pro vakcinační týmy. 
Díky vstřícnosti záchranné služ-
by budou moci vakcinační týmy 
Krajské zdravotní využívat k oč-
kování obyvatel Ústeckého kra-
je celkem tři sanitní vozy.

„K vakcinaci mobilní tým do-
posud využíval sanitní vůz vy-
členěný z  našeho vozového par-
ku. Nyní, díky vstřícnosti ředite-
le Zdravotnické záchranné služ-
by Ústeckého kraje MUDr. Ilji 
Deyla, budou moci k  lidem jez-
dit vakcinační týmy ve třech vozech a my tak budeme moci očkovat 
rychleji a efektivněji. Jeden z nových sanitních vozů bude v Masary-
kově nemocnici v Ústí nad Labem, druhý v Nemocnici Most. Panu ře-
diteli za jeho vstřícný krok upřímně děkuji,“ uvedla hlavní hygienič-
ka Krajské zdravotní Dana Vaculíková.                                              (nov)

Sanitky pomohou  
při očkování

Hlavní hygienička Krajské zdra-
votní Dana Vaculíková a MUDr. 
Ilja Deyl

„Očkování je samozřejmě 
dobrovolné, a to je nutné re-
spektovat. Každá z vakcín vás 
ale před onemocněním covid-19 
může zachránit. Vakcíny, včet-
ně AstraZenecy, přinejmenším 
zmírňují průběh onemocnění 
a tím chrání očkovaného člověka 
před nutností hospitalizace s těž-
kým průběhem nemoci. Podlé 
mého názoru je lepší být očkova-
ný jakoukoliv vakcínou než žád-
nou,“ uvedl k vydanému stano-
visku hejtman Ústeckého kraje 
Jan Schiller.

Vakcína AstraZeneca vyvinu-
tá ve spolupráci s vědci z Uni-
verzity v Oxfordu je po rozsáh-
lém testování schválená k očko-

vání všech osob ve věku 18 let 
a starších, bez uvedení horního 
věkového omezení. Evropská lé-
ková agentura, která je v této vě-
ci nejvyšší autoritou (schvalu-
je všechny léčivé přípravky po-
užívané v Evropské unii a sledu-
je jejich účinnost a bezpečnost), 
schválila aplikaci očkovací látky 
AstraZeneca také osobám star-
ším 55 let a seniorům s tím, že 
u nich není nutná žádná úprava 
dávky. Podobně rozhodl léko-
vý ústav ve Velké Británii, kte-
rá objednala 100 milionů dávek 
vakcíny AstraZeneca a téměř 
milion z nich již použila pro 
britské občany. Stanovisko ev-
ropských lékových úřadů potvr-

dila nedávno také Svě-
tová zdravotnická orga-
nizace (WHO) a dopo-
ručila očkovat všechny 
zájemce bez omeze-
ní věku, protože jedině 
tak bude nyní možnost 
zachránit miliony živo-
tů a ochránit zdraví lidí. 
Vakcína je účinná i pro-
ti tzv. britské mutaci vi-
ru. Výhodou této očko-
vací látky je také tradič-
ní technologie, která by-
la při vývoji a výrobě 
použita, a vysoká bezpečnost ve 
všech věkových kategoriích.

Je obecně známé, že účinnost 
vakcín – konkrétně můžeme 
uvést například proti chřipce 
nebo klíšťové encefalitidě, klesá 
s věkem. Klinické studie proká-
zaly, že i ve skupině seniorů do-
šlo po podání látky AstraZeneca 
k dostatečné tvorbě potřebných 
protilátek. Teprve na základě 

dalšího sledování vědci doporu-
čí, zda bude u kterékoliv očko-
vací látky proti covid-19 potřeb-
né další přeočkování, v jakém 
časovém odstupu a ve kterých 
věkových skupinách. Výsled-
ky studií, ve kterých je zařazen 
výrazně vyšší podíl seniorů, lze 
očekávat v průběhu následují-
cích týdnů. 

(nov)

Stanovisko Krajské zdravotní  
k vakcíně AstraZeneca

ÚSTECKÝ KRAJ - Stanovisko má za cíl rozptýlit obavy lidí starších 
věkových skupin, kteří váhají, nebo přímo odmítají aplikaci vakcí-
ny AstraZeneca z důvodů obavy o její účinnost. Důležité je, že ja-
kákoliv vakcína může člověka ochránit a zmírnit průběh onemocní 
covid-19 než žádná. To chrání lidské životy a pomáhá nemocnicím 
s uvolňováním kapacit.

„Jsme velmi rádi, že k doho-
dě s odbory nakonec došlo. Je na-
ším dlouhodobým cílem zlepšo-
vat pracovní podmínky našich 
zaměstnanců. Jsme si vědomi to-
ho, že odvádí dlouhodobě prá-
ci na vysoké profesionální úrov-
ni a velmi si toho vážíme. Osobně 

kvituji odpovědný postoj zástup-
ců odborů k celé situaci,“ řekl 
předseda představenstva Kraj-
ské zdravotní Jindřich Zetek.

„Na jednání jsme šli původně 
s jinými očekáváními. S ohledem 
na úhradovou vyhlášku a také 
na celonárodní dohodu jsme pů-

vodně požadovali plošné navýše-
ní o deset procent, a to s účinnos-
tí od ledna 2021. Po předložení 
argumentů ze strany vedení KZ 
jsme ale ustoupili a přistoupili na 
navýšení deset procent od dubna 
2021,“ dodala  Ivana Břeňková 
z Odborového svazu zdravot-
nictví a sociální péče ČR. 

Vedení Krajské zdravotní se 
s odboráři dohodlo, že budou 
v jednání pokračovat, a to v září. 
Vedení Krajské zdravotní před-
loží odborům hospodářský vý-

sledek společnosti a následně se 
bude jednat o dalších bonusech 
pro zaměstnance.

Jedním z důvodů, které ved-
ly odboráře ke změně svého po-
stoje, bylo to, že zaměstnanci 
Krajské zdravotní dostali vloni 
z dotačního programu minis-
terstva zdravotnictví odměny za 
rok 2020. Ty se jim zahrnuly do 
průměru pro mzdové náhrady 
podle §134 Zákoníku práce. Ta-
to skutečnost se vztahuje k prv-
nímu čtvrtletí roku 2021.   (nov)

Krajská zdravotní a odbory se dohodly 
Mzdy se navýší o deset procent

ÚSTECKÝ KRAJ –  Minulý týden proběhlo kolektivní vyjednávání 
mezi vedením Krajské zdravotní a zástupci odborů. Hledali shodu 
v otázce plošného navýšení mezd všech zaměstnanců Krajské zdra-
votní. Obě strany se nakonec dohodly, že od 1. dubna se navýší zá-
kladní mzdy o deset procent.

Celkem již bylo v Ústeckém 
kraji naočkováno 25 162 osob 
(údaj k 24. 2.). K očkování se 
používají vakcíny Pfizer/BioN-
Tech, Moderna a AstraZeneca. 
„Nadále pracujeme na tom, aby-
chom zajistili očkování pro co nej-
více našich občanů, v co nejkrat-
ším možném čase. Jsme samozřej-
mě závislí na dodaných počtech 
očkovacích dávek, které se sna-
žíme zajistit v co největším mož-
ném počtu. Zároveň také rozši-
řujeme místa, kde se lze, nebo se 
bude možné nechat očkovat. Vě-
říme, že k lepší orientaci pomů-
že veřejnosti i interaktivní mapa 

očkovacích center, kterou spouš-
tíme,“ sdělil na tiskové konferen-
ci Jan Schiller, hejtman Ústecké-
ho kraje. 

Vedení Ústeckého kraje 
a Krajské zdravotní  také posilu-
je mobilní očkovací týmy. Aktu-
álně jsou k dispozici čtyři – dva 
v rámci Masarykovy nemocnice 
v Ústí nad Labem a po jednom 
v nemocnicích v Mostě a v Kada-
ni. Mobilní očkovací týmy se ny-
ní využívají primárně pro potře-
by očkování v domovech seniorů. 
„Právě očkování stále vnímáme 
jako tu správnou cestu, jak se vrá-
tit k normálnímu životu. Ze stra-

ny našich občanů nyní očekává-
me 60% zájem o vakcinaci, což je 
cca 420 tisíc osob. Co se týká vlád-
ní strategie, tak v rámci její prv-
ní priority musíme oočkovat 38 ti-

síc osob a ve druhé pak 170 tisíc. 
Počítáme vždy s dvěma dávkami 
pro každého očkovaného,“ infor-
moval o dalších krocích hejtman  
Schiller.                                 (nov)

V Ústeckém kraji se očkuje se 
všemi dostupnými vakcínami

ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecký kraj pokračuje v očkování obyvatel pro-
ti nemoci covid-19. Využívá všechny tři vakcíny, které jsou v Česku 
k dispozici. Kraj nově spouští interaktivní mapu očkovacích míst. 
Kraj i Krajská zdravotní činí maximum, aby se proočkovalo co nejví-
ce obyvatel, kteří mají o očkování zájem.

Zdravotníci, kteří se do očkování zapojili, byli již naočkováni druhou 
dávkou. Pokračuje se v očkování seniorů v kategorii 80+ a také obyva-
tel a zaměstnanců domovů pro seniory v kraji.
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Z Rady města Meziboří

VŠEOBECNÁ/
PRAKTICKÁ 

SESTRA  
nástup možný ihned,

možnost flexibilních úvazků

Hledá pracovníky
na tuto pozici: 

Více informací na stránkách 
MSSS v Mostě - p. o.   

http://msss-most.cz/kariera/
volna-pracovni-mista

Kontakt – úseková sestra
Monika Prknová, telefon 606 787 070, 

e-mail: prknova@msss-most.cz
   

financování je ESSOX s.r.o. Poskytovatelem pojištění je UNIQA pojišťovna, a.s.

2 157–221 g/km (údaje dle WLTP).  

Pro lepší budoucnost.
Nový Hyundai SANTA FE. 

 Pojištění schopnosti splácet. 

Autosalon Most s. r. o.
Nad Koridorem 776, Most
Číslo: 775 424 040
www.automost.hyundai.cz

MEZIBOŘÍ – Meziboří plánuje 
vyrobit kalendář pro rok 2022 
z fotografií, na kterých své měs-
to a jeho okolí zachytí sami oby-
vatelé. Vyhlásilo proto fotogra-
fickou soutěž. 

„Soutěž je určená všem nad-
šeným fotografům. Chceme, aby 
byly v  novém kalendáři co nej-
krásnější pohledy na Meziboří. 
Věříme, že nám v  tom veřejnost 
pomůže,“ říká vedoucí správní-
ho odboru Martin Hampl. Foto-
grafie by měly zachycovat měs-
to ve všech ročních obdobích. 
V sérii by mělo být dvanáct fo-
tografií. „Nejhezčí fotografie vy-
bere  tříčlenná porota. Z vybra-
ných fotografií se vytvoří ka-
lendář pro rok 2022, který bu-
de volně prodejný.  Každý autor 
fotografie, která bude zveřejně-
na v kalendáři, získá kalendář 
na rok 2022. U každé vybrané 
fotografie v kalendáři bude uve-
den i její autor. Na autora sé-
rie nejhezčích 12 fotografií čeká 
hodnotná cena,“ doplnil Martin 
Hampl. 

Mezibořští se do soutěže-
ní pouští pravidelně. Aktuálně 

například kon-
čí soutěž o nej-
krásnější obrázek 
zimy.  „Nečekali 
jsme tak obrovský 
zájem. S  obrázky 
se doslova roztr-
hl pytel. Rozhodo-
vání o vítězi bude 
hodně těžké. Děti 
se snažily a všech-
ny obrázky jsou 
povedené,“ říká 
vedoucí správní-
ho odboru Mar-
tin Hampl. Vy-
hodnocení soutě-
že je naplánová-
no na 4. března. 

Požadavky na 
soutěžní foto-
grafie:

Fotografie musí geograficky 
pocházet z území města Mezi-
boří a blízkého okolí. Cílem je 
zvěčnit město Meziboří a blíz-
ké okolí v těch nejzajímavěj-
ších, ale třeba i naprosto běž-
ných podobách v každém měsí-
ci roku. Každý fotograf tedy za-

šle sadu 12 fotografií zachycující 
všechna roční období, tj. 3 fo-
tografie na každé roční období. 
Do soutěže budou přijaty pouze 
digitální fotografie, které budou 
splňovat následující paramet-
ry: formát JPG. Minimální veli-
kost snímku 6 000 x 4 000 pixe-
lů (obrazových bodů), fotogra-

fie by měla mít minimálně 250 
DPI. Povinnou součástí přihlá-
šené fotografie je průvodní in-
formace, která musí obsahovat 
jméno autora, jeho e-mailovou 
adresu a telefonní číslo. Své fo-
tografie musí soutěžící zaslat na 
e-mailovou adresu: hampl@me-
zibori.cz do 31. 10. 2021.   (ink)

Vyfoťte město a pomozte s kalendářem

Mezibořská pátračka je ak-
ce pro všechny, kteří chtějí hrát. 
„Pro malé i velké, pro obyvatele 
města i pro přespolní. Lidé jsou 
už řadu měsíců uzavřeni do-
ma, děti nechodí do školy, do-
spělí se nepotkávají a město ru-
ší jednu tradiční akci za druhou. 
S  tím nemůžeme nic dělat, mů-

žeme ale lidem nabídnout bez-
pečnou alternativu. Dostat je ven 
do ulic města a přitom zachová-
vat bezpečná pravidla. Meziboř-
ská pátračka je malá náhrada 
pro všechny za akce, které se ne-
konaly, i za ty, které se ještě ko-
nat nebudou. Chceme udržet ve 
městě duch pospolitosti a alespoň 

trochu dobrou náladu,“ říká ve-
doucí správního odboru Martin 
Hampl. Princip hry je jednodu-
chý. Na osmnáct míst umístí or-
ganizátoři kartu, kterou budou 
mít pátrači za úkol vyhledat. Na 
kartičkách budou jednoduché 
hádanky a hlavolamy. Odpově-
di napíšou pátrači do formulá-
ře, který si stáhnou z webových 
stránek města nebo vyzved-
nou přímo na úřadě. Hrát může 
kdokoliv, vyhrává každý. „Chys-

táme hru na březen, ale přesný 
termín je zatím tak trochu ta-
jemstvím, které budeme spolu s   
pravidly a dalšími podrobnost-
mi o hře lidem odhalovat postup-
ně. Celý program městských ak-
cí podřizujeme aktuální situaci 
v republice. A ta není nijak pří-
znivá. Zatím se nezdá, že by se 
mohly tradiční jarní akce, jako je 
stavění máje a pálení čarodějnic, 
konat v běžném režimu,“ uzavřel 
Martin Hampl.                      (ink)

Mezibořská pátračka startuje v březnu
MEZIBOŘÍ – Jarní měsíce plánuje město Meziboří zpříjemnit všem 
obyvatelům novou hrou. Mezibořská pátračka startuje v  březnu. 
Přesný termín je ještě malým městským tajemstvím.

V současnosti má jednot-
ka sboru dobrovolných hasičů 
11 členů. „Pro co nejlepší a nej-
efektivnější akceschopnost má-
me dvě výjezdová družstva, která 
se pravidelně střídají o víkendech 
a o svátcích. Pro pokrytí všedních 
dní si členové JSDH zapisují ‚služ-
by‘ do denních rozpisů. Činí tak 
podle možností, které jim umož-
ňuje zaměstnání, rodina, zdraví 
a aktuální situace. Každý člen zá-
sahové jednotky se musí pravidel-
ně účastnit specializačních kur-
zů podle svého zařazení v JSDH 
a zároveň i školení jednotky, kte-
ré provádíme nejen na naší ha-
sičské zbrojnici, ale i v terénu při 
praktickém výcviku,“ uvedl veli-
tel jednotky Václav Kraus. Dob-
rovolní hasiči byli také připrave-
ni na zásahy spojené s pandemií 
covid-19. „Naše jednotka dosta-
la darem ochranné roušky, respi-

rátory, dezinfekci a jednorázové 
ochranné obleky pro případ zá-
sahu spojeného s covid–19. Na 
podzim obdržela JSDH ochranné 
a dezinfekční prostředky od zřizo-
vatele,“ uvedl Václav Kraus. 

Vloni opravilo město oploce-
ní kolem požární zbrojnice.  Na-
montovalo se dopravní zrcadlo 
pro zvýšení bezpečnosti u vý-
jezdu z požární zbrojnice. Za-
koupil se hutní materiál na stav-
bu vnitřních regálů do zbrojni-
ce. Opravila se pojezdová gará-
žová vrata. V rámci dotačního 
programu se v celém objektu 
požární zbrojnice opravila elek-
troinstalace za 549 tis. Kč. Za-
koupily se tři přetlakové dýcha-
cí přístroje a jedna náhradní 
kompozitní lahev za 141 tis. Kč. 
Z dotace bylo uhrazeno 99 tis. Kč 
a zbytek byl uhrazen z rozpočtu  
města.                                        (ink)

Dobrovolní hasiči pomáhají v Mostě i Litvínově
MEZIBOŘÍ – Mezibořští dobrovolní hasiči vloni pomáhali při vět-
ších požárech v Mostě i Litvínově. Ve svém městě hasili požár bytu 
v Okružní ulici, v lese, ale pomáhali také při likvidaci nebezpečného 
hmyzu nebo padlého stromu. 

Dotace na toalety 
Radní schválili podání žádosti 

o dotaci z programu ministerstva 
pro místní rozvoj  na druhou eta-
pu rekonstrukce toalet v ZŠ Me-
ziboří, která navazuje na rekon-
strukci toalet v  roce 2020. Me-
ziboří z dotace může získat ma-
ximálně 70 procent uznatelných 
nákladů, což je 2, 746 tis. Kč. Dá-
le schválili dotace pro Český ky-
nologický svaz Meziboří ve vý-

ši 20 tis. Kč na startovné na sou-
těžích a kynologické pomůcky. 
Sbor dobrovolných hasičů Mezi-
boří dostal 40 tis. Kč na celoměst-
ské akce.

Nové auto pro 
technické služby

Mezibořští radní vybrali ze tří 
nabídek na pořízení nákladního 
automobilu a nosiče kontejnerů 

pro Technické služby Meziboří  
společnost FARID COMERCIA 
s nejnižší nabídkovou cenou 2, 
731 tis. korun. 

Vstřícnost  
k podnikatelům

Radní schválili prominutí ná-
jemného za říjen, listopad a pro-
sinec za nebytové prostory z dů-
vodu zákazu činnosti a snížení 

nájemného  z  důvodu zhoršení 
pracovních podmínek. Vzali také 
na vědomí výroční zprávu o po-
skytování informací. Vloni bylo 
v Meziboří podáno celkem 7 žá-
dostí o poskytnutí informace, 
z toho dvě od právnických a pět 
od fyzických osob. Město infor-
movalo například o investičním 
plánu, o sociálních ubytovnách 
a sociálním bydlení nebo o dlou-
hodobém majetku.               (ink)

Každoročně se dobrovolní hasiči podílí na organizování celoměstských 
akcí. Vzhledem k pandemické situaci se ale vloni zúčastnili jediné, a to 
stavění máje.
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Seznam distribučních 
míst týdeníku Homér

Most
Fotoateliér Žihla, Magistrát 

města Mostu, čerpací stanice GO, 
SBD Krušnohor, knihovna, Italská 
cukrárna, Hotel Cascade, kavárna 
Taboo, Autodrom Most, divadlo, 
Archa Most, autobusy Kavka, hos-
pic, HSRM, fotbalový stadion Most, 
Hipodrom Most, dopravní pod-
nik, Bilbo, Astra, vlakové nádraží, 
Aquadrom, Central Most

Litvínov a okolí
Schola Humanitas, Městský 

úřad Litvínov, OMW, Fitness Flora, 
čerpací stanice GO, Unipetrol, KSK 
Komořany, United Energy,  a.  s., 
Městský úřad Meziboří, Domov 
důchodců Meziboří, Citadela, 
Resort Loučky, Spolužití, Tenba, 
knihovna, zimní stadion, Podkruš-
nohorská poliklinika, plavecký ba-
zén, hospoda Černice, zdravotní 
středisko Horní Jiřetín, Městský 
úřad Horní Jiřetín

Ostatní města a obce
Líšnice, Polerady, Havraň, Vrsk-

maň, Bílina, Malé Březno, Strupči-
ce, Teplice, Jirkov, Chomutov

Žáci sedmé třídy základní 
školy Petr Bureš a Vít Harvan 
a žák prvního ročníku střední 
zdravotnické školy Pavel Hrdý se 
počátkem tohoto roku význam-

ně podíleli na záchraně života 
seniora, když mu poskytli prv-
ní pomoc. Seniorovi se během 
odklízení sněhu zastavilo srd-
ce. Chlapci mu velmi pohoto-

vě přispěchali na 
pomoc, zavolali 
na tísňovou lin-
ku a zahájili tak 
zvanou asistova-
nou neodklad-
nou resuscitaci. 
Díky níž se seni-
ora podařilo oži-
vit. I přes rych-
lý zákrok chlap-
ců a násled-
ně i  záchranářů 
však muž bohu-
žel později v ne-
mocnici zemřel.

Za profesi-
onální pomoc 
a statečnost spo-
jenou se záchra-
nou lidského ži-
vota ocenil hejt-
man Jan Schiller 
tři mladé hrdi-
ny Medailí hejt-
mana Ústeckého kraje. Chlapci 
dostali také pamětní list a drob-
né dárky.  „Málokdy dokáží li-
dé v kritických situacích, jako je 
tato, pohotově jednat, natož pak 

když se jedná o děti. Chlapci mají 
můj obdiv, že si zachovali chlad-
nou hlavu a uměli si poradi-
t,“sdělil hejtman Ústeckého kra-
je Jan Schiller.                           (nov)

Hejtman ocenil tři mladé hrdiny
ÚSTECKÝ KRAJ - Hejtman Ústeckého kraje Jan Schiller ocenil tři mla-
dé hrdiny. Petr Bureš, Vít Harvan a Pavel Hrdý poskytli první pomoc 
seniorovi se srdeční zástavou. Za svůj čin dostali Medaili hejtmana 
Ústeckého kraje.

„Vedení kraje je připraveno 
oproti minulým rokům podpo-
řit finanční dotací všechny sub-
jekty, které zajišťují úpravu bě-
žeckých stop a celkově také navý-
šit poskytnuté finanční prostřed-
ky včetně nastavení fungování 
celého systému v následujících le-
tech. Jsme připraveni spravedlivě 
podpořit všechny subjekty v Kruš-
ných horách, ale také v Lužických 
horách, které se starají o  úpravu 
běžeckých tras a tím přispět ved-
le příslušných obcí, měst či podni-
katelských subjektů k zajištění co 
možná nejlepších podmínek pro 
běžkaře nejen z našeho regionu. 
Cílem je dlouhodobá a koncepč-

ní podpora,“ uvedl Jiří Řehák, ná-
městek hejtmana pro oblast ces-
tovního ruchu, kulturu a památ-
kovou péči.

„K tomuto kroku jsme se roz-
hodli i přes současnou složitou si-
tuaci při sestavování rozpočtu Ús-
teckého kraje, kdy bohužel dochá-
zí ke snižování a krácení výdajů. 
Pro nastavení jasných pravidel 
podpory všech zapojených subjek-
tů jsme se rozhodli využít přísluš-
ných Destinačních agentur Kruš-
né hory a České Švýcarsko. Jsem 
připraven se všemi zaintereso-
vanými sejít a  nalézt tak společ-
ně konsenzus,“ doplnil náměstek  
hejtmana.                                 (nov)

Kraj podpoří úpravu běžeckých stop

 Vedení společnosti Zahra-
da Čech sestavuje nyní strate-
gii , jak za každou cenu zachrá-
nit značku Zahrada Čech a na-
vrátit areál  k normálu. Mohlo 
by v něm například vzniknout 
centrum, které by v průběhu ro-
ku lákalo k návštěvě tisíce lidí. 
Uvažuje se o vybudování edu-
kativně-společensko-kulturního 

centra pro školáky, studenty, ale 
také komerční sféru. Nové plá-
ny s výstavištěm počítají s kom-
pletní revitalizací areálu, s jeho 
vnitřní i venkovní plochou.

„Vše je v tuto chvíli pouze 
v první fázi příprav. Sbíráme ná-
měty a získáváme inspiraci z oko-
lí. Nicméně víme, jakou cestou 
chceme jít. Znamená to ale ještě 

mnoho práce, protože je důležité 
mít důkladnou přípravu, na zá-
kladě které budeme shánět mož-
né dotační tituly, ze kterých by-
chom chtěli tuto transformaci re-
alizovat,“ informoval  jednatel 
společnosti a místostarosta měs-
ta Litoměřice Lukas Wünsch.  
Předpokládaná částka se odha-
duje na desítky milionů korun. 

„Je nutné se posouvat dál a hle-
dat cestu, jak naše výstaviště udr-
žet při životě. Je ale také důleži-
té si uvědomit, že výstavnictví 

má v Litoměřicích dlouholetou 
tradici, která má svoji hodno-
tu a je potřeba si jí vážit. A po-
kud má jenom malý zpětný eko-
nomický efekt, tak je nutné ji pod-
porovat. Proto budeme pokra-
čovat v realizaci hlavních výstav 
– jarní zahradnické výstavy Trž-
nici Zahrada Čech a podzimní-
ho zahradního veletrhu Zahrada 
Čech,“  uvedla   obchodní, mar-
ketingová a provozní ředitelka 
společnosti Zahrada Čech Mi-
chaela Mokrá.                      (nov)

Publikaci „Památné stromy 
Ústeckého kraje“ vydalo Ob-
lastní muzeum a galerie v Mos-
tě, za  podpory Ústeckého kra-
je. Jde o první komplexní zpra-
cování tématu zvlášť význam-
ných stromů v  regionu. Publi-
kace přibližuje život památných 
stromů, jejich ohrožení, proble-
matiku ochrany i jejich budouc-
nost na  území Ústeckého kra-
je. Kniha obsahuje informace 
o přibližně třetině ze 420 státem 
chráněných památných stromů 
a jejich skupinách v regionu.

 Popsány jsou také některé 
mimořádné dosud nechráněné 
či již zaniklé památné stromy. 
U každého ze sedmi okresů to-
hoto regionu (Děčín, Chomu-
tov, Litoměřice, Louny, Most, 
Teplice a Ústí nad Labem) jsou 
zmíněny ty nejvýznamnější. 
Texty doplňuje rovná stovka fo-
tografií a  obsáhlý přehled lite-
ratury.  Autorem knihy je bota-
nik a dendrolog Vít Joza, kurá-
tor botanické sbírky Oblastního 
muzea a galerie v Mostě. Ústec-
ký kraj byl odpradávna na  pa-

mátné stromy bohatý, a je tomu 
tak dosud. Prodej knihy bude 

možný v recepci muzea za cenu 
100 Kč.                                    (nov)

Kniha Památné stromy Ústeckého kraje je v prodeji
ÚSTECKÝ KRAJ - Na sklonku minulého roku Ústecký kraj podpořil 
vydání ojedinělé publikace „Památné stromy Ústeckého kraje“. Jde 
o první komplexní zpracování tématu zvlášť významných stromů 
v regionu. Knihu si můžete zakoupit v recepci Oblastního muzea 
v Mostě.

Stejnojmenná výstava Víta Jozy „Památné stromy Ústeckého kraje“ pro-
bíhá v  Oblastním muzeu a galerii v  Mostě od listopadu 2020 a bude 
prodloužena do konce roku 2021.

Zahrada Čech – co bude dál?
ÚSTECKÝ KRAJ - Situace, kterou od loňského roku prožívá v rámci 
pandemie covid-19 výstaviště Zahrada Čech,  otevřela Pandořinu 
skříňku, která řeší otázku budoucnosti areálu. 

Hejtman s Vítem Havranem...

... s Petrem Burešem ...

... a s Pavlem Hrdým

ÚSTECKÝ KRAJ - Rada Ústeckého kraje se zabývala podporou pro-
jektů programu Rodinné stříbro Ústeckého kraje. Jedním z projektů 
je i úprava běžeckých stop na území Ústeckého kraje.
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Po celém světě se mluví přibližně 7 tisíci jazyky, přičemž některé z nich neexistují 
ani v písemné podobě. Každý z těchto 7 tisíc jazyků je pro určitou skupinu lidí 
jazykem mateřským – i proto byl vyhlášen Mezinárodní den mateřského jazyka, 
který se slaví právě 21. února. Tento den nám připomíná význam jazyka, primár-
ně toho mateřského a jeho rozmanitost.

 � Jedním z důvodů, proč UNESCO vyhlásilo tento mezinárodní den, je skuteč-
nost, že mnoha jazykům hrozí zánik (jedná se o jazyky používané malou skupi-
nou lidí-v celosvětovém měřítku) a díky faktu, že některé z jazyků nemají svou pí-
semnou podobu, hrozí jejich zánik úmrtím posledních lidí, kteří tímto jazykem 
hovoří. Na první pohled bychom si mohli říct-no a co, když tímto jazykem ho-
voří pouze úzká skupina lidí. Opak je pravdou, neboť v každém jazyce nalezne-
me jedinečné zkušenosti a znalosti týkající se prostředí, vlivů počasí, mytologie či 
počítání a vnímání času apod. Právě tento typ informací činí lidstvo vzdělaným 
a jedná se o velmi vzácné dědictví.  

 � Během několika generací může až 50 % jazyků zcela vymizet. Zanikání celých 
jazykových systémů je totiž v současnosti stále rychlejší, v současné době mizí ne-
návratně asi dva jazyky za měsíc. Jen necelé jedné čtvrtině jazyků se učí ve ško-
lách, jsou používány na internetu nebo ve sdělovacích prostředcích. Mluvčí „ma-
lých“ jazyků z praktických důvodů přebírají postupně cizí jazyk silnější populace, 
který jim umožňuje jednat s úřady, studovat či sledovat média. 

 �Mezinárodní den mateřského jazyka by měl přispět ke zvýšení povědomí mezi 
lidmi o významu jazyků jako součásti společného dědictví lidstva. Cílem je chrá-
nit jazykovou různorodost světa a snažit se zamezit zániku malých jazyků.

 �Každoročně se proto 21. února pořádá po celém světě množství kulturních 
a vzdělávacích akcí, které mají prohlubovat vztah k jazyku. 

 �Datum bylo vybráno na návrh Bangladéše, kde je významným dnem na paměť 
události z 21. února 1952, kdy se v Dháce konala velká studentská demonstrace 
požadující, aby byla v Dominiu Pákistán zrovnoprávněna bengálština s urdšti-
nou. Pákistánské ozbrojené síly protesty potlačily a zabily desítky lidí (přesný po-
čet není znám). Jako reakce vzniklo Bengálské jazykové hnutí, jehož aktivity ved-
ly k vyhlášení nezávislosti země v roce 1971.                                 Vlasta Šoltysová

HEZKY ČESKY
 „Řeč je duše a vědomí národa“ Karel Čapek

UMÍTE ČESKY?
(Pozn. V následujících otázkách je možné i více správných variant.)

1. Utvořte 7. p. mn. č. ke slovu „lež“.

2. Která z variant je správně? 
covid-19

COVID-19

Covid-19

covid 19

Covid 19

3. Doplňte správný pravopis: 
Dej ty l-že na střechu té modré _kodovky, má tam přidělané l-žiny. Svůj projev pronesl 

-patra a měl velký -spěch.  -hlédli jsme na něj _ patra tohoto domu. -hlédli jsme zajíma-

vé filmové zpracování –ervené -arkulky. Ve své starší sestře se -cela –hlédla.   

4. Převeďte větu do rodu ženského, čísla jednotného i množného, 
času přítomného a způsobu oznamovacího.     
Petr je skutečný stratég.

5. Která z následujících variant je správná?
Jednání v Oválné/oválné Pracovně/pracovně Bílého/bílého Domu/domu se neobešlo 

bez Joea Bidena/ Joe Bidena. 

6. Do níže uvedené věty napište gramaticky správný tvar.
Pro následující uvolňování vládních opatření bude záležet na systému  (PES/ Pes / pes/ 

PSa / PSA / psa)

7. Jaký je význam slova „ptydepe“, užijte ve větě. 

8. Mají slova „předvčírem“ a „předevčírem“ význam „před dvěma 
dny“ a „před třemi dny“, nebo se jedná o spisovné varianty příslov-
ce, jež nese význam „v den před včerejškem“, tedy znamenají oba 
tvary „před dvěma dny“? 
 

9. Napište současné spisovné podstatné jméno, které je v 1. pádě 
čísla jednotného, tříslabičné a je příbuzné se slovem stěna, skloňu-
je se podle vzoru „žena“. 

10. Víte, na kolik slov se odhaduje aktivní slovní zásoba - tedy slov-
ní fond, který člověk sám aktivně zná a používá? 

Jazyk – křehký poklad lidstva
 � První dochovaný česky psaný dokument pochází z roku 1057.
 �Čeština disponuje 7 pády (nominativ, genitiv, dativ, akuzativ, vokativ, lo-
kál, instrumentál).

 �Čeština rozlišuje 10 slovních druhů. (Substantiva, Adjektiva, Pronomina, 
Numeralia, Verba, Adverbia, Prepozice, Konjunkce, Partikule, Interjekce)

 �Češtinou hovoří na celém světě asi 13 milionů lidí, z toho jich 10 milionů 
žije v České republice. 

 �Čeština je úředním jazykem České republiky a Evropské unie, lze ji pou-
žít i na Slovensku. 

 �V češtině pokrývá 10 % nejběžnějších slov a frází až 20 % textu. Tisíc nej-
běžnějších slov a frází pokrývá 65 % textu.

 �Moravština je označení češtiny na Moravě a nemá ucelenou podobu.

(zdroje: Martin Prošek, Ústav pro jazyk český AV ČR,  
Wikipedia, rozhlas.cz, languagcoursesuk.co.uk)

Když čeština tropí hlouposti...

1. lžemi 2. covid-19, lze i COVID-19 (zejm. v odborných publikacích) 3. lyže, škodovce, ližiny, spatra, úspěch, Zhlédli, z patra, Zhlédli, Červené karkulky, zcela, zhlédla 4. Petra je skutečná stratéžka. Petra je skutečný stratég. Petr a Petra jsou 
skuteční stratégové. 5. oválné pracovny Bílého domu Joea Bidena i Joe Bidena 6. PES 7. ptydepe = politické či úřednické blábolení, které zastírá pravou podstatu věci, např. Toto pseudoekonomické ptydepe jsme slýchali celé desítky let; najdeme 
i marketingové, reklamní, či dokonce myslivecké ptydepe. 8. Podle SSČ jde o spisovné varianty příslovce „v den před včerejškem“, což odpovídá definici „před dvěma dny“. Dle Českého jazykového atlasu (5. díl) je adverbium „předevčírem“ po-
různu zapisováno ve významu „před třemi dny“. 9. nástěnka, zástěna, (cit. zabarv. stěnička) 10.  Cca kolem 3 000 – 5 000 slov.      


